
Úvod do roku 2008
Pokud bych měla vyzdvihnout  několik  nejdůležitějších událostí  roku 2008 z pohledu kronikářky  
obce  Mokrá-Horákov,  pak  bych  nemohla  opomenout  především  dvoje  volby  (volby  do 
zastupitelstev krajů a volby do Senátu Parlamentu České republiky) a dvě největší investiční akce  
obce v uvedeném období, a to zahájení výstavby kanalizačního sběrače a zateplení fasády 
a výměna oken i vstupních dveří v Základní škole Mokrá. Pomyslnou třešinkou na dortu pak může 
být dokončení víceúčelového sálu v budově bývalé uhelné kotelny v Mokré a zisk ocenění Knihovna 
roku 2008 pro naši obecní knihovnu. 

Volby do zastupitelstev krajů konané 17. – 18. 10. 2008
Voliči, kteří se zúčastnili voleb do Zastupitelstva Jihomoravského kraje, si mohli vybrat celkem 
z 18 kandidátních listin. Z hlediska naší obce není bez zajímavosti, že na kandidátní listině ČSSD 
se podobně jako před 4 roky objevilo jméno pana Aleše Ryšánka, občana Horákova.
Volby v obci opět zajišťovaly 3 volební komise a celkem se jich zúčastnilo 42,1 % oprávněných 
voličů, avšak cca 3 % hlasů označily volební komise za neplatné, tudíž konečné číslo je 39,3 %, což 
je ve srovnání s krajskými volbami před 4 lety asi o 9 % více!  
Pořadí jednotlivých stran:
1. místo ČSSD 39,3 % hlasů
2. místo KDU-ČSL 23,8
3. místo ODS 15,0
4. místo KSČM 12,6
5.místo Strana zelených 2,6 %
pozn. ostatní politické strany, popř. sdružení nepřekročily hranici tří procent
pan Aleš Ryšánek se stal opětovně krajským zastupitelem
přesné výsledky voleb i podle jednotlivých okrsků viz přílohy

Volby do Senátu Parlamentu České republiky
1. kolo voleb do Senátu proběhlo 17. – 18. 10. 2008. Občané Mokré-Horákova,  kteří volili  ve 
volebním obvodu Vyškov, měli na výběr z šestice kandidátů (KDU-ČSL,ODS, ČSSD, KSČM, Strana 
zelených a SNK Evropští demokraté). 
K volebním urnám se dostavilo  v naší  obci  celkem 41,7 % oprávněných voličů,  ovšem celkový  
počet  platných  lístků  je  poněkud  nižší,  tedy  38,2  %.  Už  tradičně  byla  obec  rozdělena  do  tří  
volebních okrsků:1. Mokrá-sídliště, 2. Mokrá-stará obec, 3. Horákov.
V 1. kole senátních voleb získal celkově největší počet hlasů u nás Ing. Ivo Bárek, kandidát ČSSD 
a dosavadní senátor, 31,2 % hlasů.  Na druhém místě se umístil Ing. Václav Horák (KDU-ČSL)  
s 26,3 % a na třetím pak Ing. arch. Zdeněk Koudelka (KSČM) se 14,4 % hlasů.
Zbývající kandidáti si hlasy rozdělili takto:
Mgr. Luboš Kadlec ODS 13,6 %
Anna Šabatová Strana zelených 7,7 %
Ing. Alena Machayová SNK Evropští demokraté 3,4  %
Volební výsledky v obci zhruba kopírovaly ty celostátní.
Pozn. Přesné výsledky voleb i v jednotlivých okrscích viz přílohy.

Bez  zajímavosti  není  srovnání  s výsledky  voleb  do  Poslanecké  sněmovny  Parlamentu  České 
republiky, které proběhly před dvěma lety. Tehdy také v Mokré-Horákově zvítězila ČSSD (36,4 % 
hlasů), ovšem na druhé místo obsadila ODS s 31,9 % hlasů a teprve za nimi s poměrně velkým 
odstupem se umístila KSČM (11,6 %), KDU-ČSL (10,0 %) a Strana zelených (6,5 %).

2. kolo voleb do Senátu Parlamentu České republiky 24. – 25. 2008
Ve 2. kole senátních voleb, které se konalo 24. a 25. 10. 2008, se ve volebním obvodu Vyškov utkali  
dva kandidáti: Ing. Ivo Bárek a Ing Václav Horák.
K druhému kolu voleb do Senátu Parlamentu ČR se v obci Mokrá-Horákov dostavilo cca 
29 % oprávněných voličů, kteří rozhodli poměrem 56,4 % ve prospěch Ing. Ivo Bárka, kandidáta 
ČSSD a dosavadního senátora. (podrobné výsledky voleb viz přílohy).
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1. kap. Činnost obecního zastupitelstva, hospodaření obce, činnost rady 
a komisí, OÚ

Složení obecního zastupitelstva a obecní rady v roce 2008

11. veřejné jednání 21. 2. 2008
12. veřejné jednání 20. 3. 2008
13. veřejné jednání 19. 5. 2008
14. veřejné jednání   5. 6. 2008
15. veřejné jednání 26. 6. 2008
16. veřejné jednání 10. 7. 2008
17. veřejné jednání 6. 10. 2008
18. veřejné jednání          13. 10. 2008
19. veřejné jednání          12. 11. 2008
20. veřejné jednání          18. 12. 2008

Příjmy Plánované Po rozp. opatř.
00        Daně, poplatky, dotace, příspěv. na žáky-Velatice 22 600 000        22 704 300
0000   Dotace, dar z JMK (volby, víceúčel. sál, knih.)             319 300
0000   Dotace Fond soudržnosti+SFŽP        17 153 100
1032   Činnost obce v lesním hospodářství                 6 000
2119    Lom – těžba          1 800 000          1 343 200
3314    MLK+fin. dar + přepl. za energ. 17 000 111 000
3341    Hlášení místním rozhlasem 1 000                 1 000
3349    Inzerce ve Zpravodaji 2 000                 2 000
3392    Kulturní dům 18 000 58 000
3399    SPOZ – dar +příj. z hodů, dar spol.věř. RESPECT 22 000          1 031 800
3412   Prodej lyžařského vleku 450 000             450 000
3419    TV – Modrá míle – dary               15 000
3429    MDD – dar, senior klub – dar ČMC 20 000
3612    Nájem z bytů (prodej bytů) 500 000 395 000
3613    Nebytové prostory+prodej garáže, dopl.služeb 630 000             875 000
3639    Pronájem a prodej pozemků, plynovodu+služ. 1 200 000          3 370 700
3722    PDO – sběrný dvůr 30 000               30 000
3725   Eko-kom (tříděný odpad) 90 000               75 000
4351   Pečovatelská služba + DPS nájem z bytů 670 000             730 000
5311  Bezpečnost a veř. pořádek-dar ČMC                 40 000
5512   Hasiči – dar, přepl. za energ.               15 000
6171  Obecní úřad 80 000               80 000
6310  Úroky, dividendy, fin. operace 30 000               65 000
Celkem 28 140 000 48 890 400

Výdaje Plánované           Skutečné
1031    Lesy – pěstební činnost               38 000 600
1036    Činnost lesního hospodáře               12 000 12 000
2212    Silnice 200 000 60 000
2219    Chodníky 50 000 28 000
2221    Dopravní obslužnost 280 000 280 000
2310    Pitná voda 30 000 30 000
2321    Odvádění a čištění odpadních vod 2 700 000 3 481 600
3111    MŠ 1 000 000          1 026 000
3113    ZŠ - provoz 1 800 000 2 177 400
            ZŠ - zateplení          5 260 000 23 223 100
3231    ZUŠ 60 000 60 000
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3314    MLK + Mediatéka 2 950 000 863 000
3319    Kronika, kulturní vystoupení 25 000 25 000
3326    Kaple 100 000             140 000
3341    Rozhlas a televize 30 000               40 000
3349    Zpravodaj 120 000 140 000
3392    Kulturní dům 150 000 150 000
3399    Záležitosti kultury a církví (SPOZ) + inv. víceúčelový
       sál, techn.+autor. dozor 130 000          3 600 000

3412    Hřiště u ZŠ, sport. zařízení 190 000             190 000
3419    TV 200 000             200 000
3421    Činnost dětí a mládeže (Junák), dět. hřiště u DPS               62 000               46 000
3429    Senior kluby+spolky (Český svaz včelařů) 90 000 126 200
3612    Bytové hospodářství 170 000 70 000
3613    Nebytové prostory 400 000             400 000
3631    Veřejné osvětlení             350 000 380 000
3635    Územní plán             100 000             100 000
3636    Územní rozvoj - mikroregion               27 200               80 400
3639    Veřejně prospěšné práce 2 500 000 2 600 000
3721    Nebezpečné odpady 30 000               56 000
3722    Pevný domovní odpad a sběrný dvůr 1 900 000 1 790 000
3725    Tříděný odpad 370 000
3745    Veřejná zeleň 200 000             200 000
4351    Pečovatelská služba +DPS 630 000 833 000
5512    Hasiči 200 000 225 000
5311   Policie Šlapanice 10 000
6112   OZ 1 500 000 1 500 000
6115    Krajské a senátní volby 90 000
6171    OÚ 3 600 000 3 550 000
6224   Humanitární pomoc UNICEF 5 000
6310    Výdaje z fin. operací 20 800 23 800
6320    Pojištění majetku obce 115 000 127 200
6330   Převody vl. fondům - SF 120 000 120 000
6399    Fin. operace, daň z příjmu PO 800 000 461 100
Celkem 28 140 000 48 890 400

Pozn. Původní rozpočtový výhled na rok 2008 schválený na 7. veřejném jednání OZ 27. 9. 2007 
počítal  s  celkovou částkou 23 520 tis.  Kč.  Ovšem díky změně podmínek při  získání  dotace na 
zateplení ZŠ Mokrá se navýšil rozpočet na 26 300 tis. Kč. 
Celkové náklady na realizaci projektu zateplení ZŠ Mokrá byly vyčísleny na 24 407 961 Kč. Z toho 
specifické nezpůsobilé výdaje činí 3 129 280 Kč. V případě získání dotace Ministerstvo životního 
prostředí  ČR  uhradí  90  %  tzv.  specifických  nákladů,  což  je  19  150  570  Kč,  a  obec  10  % 
specifických nákladů (2 127 841 Kč) plus tzv. nespecifické náklady (3 129 280 Kč), tedy celkově  
obec uhradí  5  257 121 Kč.  Díky této změně došlo na 8.  veřejném jednání  OZ (25.  10.  2007)  
k navýšení původního rozpočtového výhledu.

Největší investiční akce roku 2008

Dokončené investice
Zateplení fasády, střešního pláště a výměna oken a dveří budovy Základní školy Mokrá
Obec získala cca 17milionovou dotaci z Ministerstva životního prostředí ČR.
Jen stavební dozor této akce přijde obec na cca na 200 tis. Kč. Výběrové řízení na firmu, která  
realizuje  projekt  zateplení  školy,  provedla  odborná  firma  za  cenu  45  tis.  Kč.  Projektovou 
dokumentaci v ceně cca 112 tis. Kč vypracovala firma Dimense zastoupená Ing. arch. Hovořákem.  
Ve výběrovém řízení na realizaci projektu zvítězila firma PS Brno, s. r. o.
V souvislosti  s dotací  z Ministerstva  životního  prostředí  ČR  schválilo  zastupitelstvo  mandátní  
smlouvu  s Ing.  Petrou  Šimkovou,  aby  zajišťovala  monitoring  celé  akce  (např.  zpracování  
průběžných monitorovacích zpráv, které ministerstvo vyžaduje). Výše odměny je 78 tis. Kč.

3



Ing. Radomíra Hoška pověřilo zastupitelstvo technickým dozorem a Ing. Hovořáka tzv. autorským 
dozorem. Cena technického dozoru byla stanovena na 163 800 + DPH a autorského dozoru na 11 
250 + DPH měsíčně, což při předpokládaném trvání stavby cca 5 měsíců činí 56 tis Kč + DPH.
Protože firma PS Brno od zakázky odstoupila, obec uzavřela smlouvu s další postupující firmou 
TOPSTAV-STAVOS.
Do konce roku obdržela obec zmiňovanou dotaci z Ministerstva životního prostředí ČR ve výši 
17 153 100 Kč.
Celkové náklady – 23 347 456,50 Kč 
 
Dostavba víceúčelového sálu v budově bývalé uhelné kotelny
Ve  výběrovém  řízení  na  dostavbu  víceúčelového  sálu  v budově  bývalé  uhelné  kotelny  komise 
vybrala firmu FORTEL, s.r.o. Projektovou dokumentaci v ceně 35 402 Kč vypracovala  opět firma 
Dimense  zastoupená  Ing.  arch.  Hovořákem.  V červnu  zastupitelstvo  schválilo  smlouvu  o  dílo 
s firmou G:M:S:INTERIER, s.r.o. na zhotovení nábytku a vybavení víceúčelového sálu v budově 
mediatéky. Náklady na vybavení dosáhly výšky 646 573 Kč.
V souvislosti  s dokončením  víceúčelového  sálu  získala  obec  z rozpočtu  Jihomoravského  kraje 
účelovou dotaci ve výši 200 tis. Kč.
Dne 15. září zorganizovalo vedení obce  slavnostní otevření víceúčelového sálu.  Akce se vedle 
vedení obce a zástupců firem, které zakázku realizovaly, zúčastnil také Ing. arch. Hovořák, který  
všem  přítomným  předvedl  sál  v plné  kráse.  Celý  prostor  působí  čistě,  snad  až  stroze,  což  
předpokládám, byl architektonický záměr. Čelní tmavá stěna v sobě skrývá  výklenek, který slouží  
jako malá kaple, dále „technické srdce“ sálu, malou šatnu i kuchyňskou linku. Technické možnosti  
sálu (dataprojektor a ozvučení) následně ukázal Ing. Střelec z Horákova.
Společenství věřících obce Mokrá-Horákov věnovalo při této příležitosti obci 75 tis. Kč. Samotný 
akt  žehnání  sálu  uskutečnili  společnými  silami  bývalý  farář  otec  Jan  Nekuda  a  současný 
administrátor  Josef  Rybecký.  Celá  akce  proběhla  za  účasti  několika  desítek  občanů  Mokré-
Horákova.
Celkové náklady za rok 2008 – 3 121 366,50 Kč (stavba 2 559 388,50 Kč, nábytek 419 237 Kč,  
přístroje – 142 741 Kč)

Další investiční akce roku 2008

Dům s pečovatelskou službou v Horákově – přístřešek nad chodníkem do sušárny
celkem – 55 285 Kč

Nedokončené investice za rok 2008
Realizace projektu „Čistá Říčka a Rakovec“
Realizace  projektu  byla  v obci  Mokrá  zahájena  v květnu  tohoto  roku  a  předpokládaný  termín 
dokončení je září 2009.
V obci Mokrá-Horákov bude vybudováno cca 9 km stok, kolem 500 přípojek a 3 čerpací stanice.  
Celková předpokládaná finanční hodnota díla je cca 3,2 mil. eur , tj. 83 mil Kč (při současném  
kurzu).
Zhotovitelem stavby je Sdružení  IMOS Brno,  a.s.,a OHL ŽS Brno,a.s.  Kanalizace bude mít  na 
starosti subdodavatel Pražské silniční a vodohospodářské stavby, závod Brno.
Začátkem  prázdnin  si  mohli  občané  na  Obecním  úřadě  Mokrá-Horákov  vyzvednout  stavební  
povolení  na  přípojky  a  technickou  dokumentaci.  Dodavatel  zbuduje  přípojky  k jednotlivým 
nemovitostem včetně připojovací šachty. Napojení na šachtu a důsledné oddělení splaškové 
a dešťové vody si pak zajišťují jednotlivé domácnosti.
Vlastní napojení lze ovšem provést až po uvedení hlavních stok do užívání.
Občané se budou finančně podílet na zbudování šachty (3 tis. Kč) a část přípojky od šachty k domu 
si zbuduje každý majitel buď svépomocí, nebo odbornou firmou na své náklady.
Stavebním dozorem byl  pověřen pan Jiří  Menšík  a  za koordinaci  prací  na katastru  naší  obce  
zodpovídá pan Ing. Alois Brzobohatý.
První schůzka vedení obce, zástupců dodavatele stavby a občanů Mokré-Horákova se uskutečnila  
21. dubna 2008 v sále Kulturního domu v Horákově. Schůzka proběhla za značného zájmu občanů.
Počátkem června si občané mohli na OÚ Mokrá-Horákov vyzvednout Stavební povolení a koncem 
téhož  měsíce  zástupci  Stavebního úřadu Pozořice  potvrdili  nabytí  jeho právní  moci  a  zároveň 
předali  občanům  ověřenou  projektovou  dokumentaci  jejich  kanalizační  přípojky.  Jednotliví  
vlastníci domů pak podepsali Smlouvu o připojení domácnosti k veřejné kanalizaci, Dohodu 
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o příspěvku na kanalizační přípojku a Smlouvu o spoluvlastnictví přípojky se Svazkem obcí pro  
vodovody a kanalizace Šlapanicko.
O  čerpání  úvěru  na  financování  nákladů  souvisejících  s realizací  projektu  Fondu  soudržnosti  
Šlapanicko - Čistá Říčka a Rakovec byla mezi Svazkem a obcemi, které jsou ve Svazku sdruženy,  
vytvořena dohoda, podle níž bude při rozdělování finančních prostředků ze zmiňovaného úvěru 
postupováno podle dohodnutého koeficientu.
Na  svém  17.  veřejném  jednání  zastupitelstvo  obce  rozhodlo,  že  splátka  úvěru  na  financování  
nákladů souvisejících s realizací  kanalizačního sběrače může být navýšena maximálně o částku 
700 tis. ročně, a to od roku 2010. 

V souvislosti  s realizací kanalizačního sběrače v obci Mokrá zastupitelstvo rozhodlo o přeložení  
vzdušného vedení nízkého napětí poblíž kaple Proměnění Páně do země. Podobná akce proběhla  
v Horákově v roce 1998 při generální rekonstrukci kaple svatého Gotharda a horákovské návsi.  
Zastupitelstvo si od přeložení vedení nízkého napětí do země současně s výkopovými pracemi na 
sběrači slibuje nejen zlepšení vzhledu celé návsi, ale také podstatné snížení nákladů na tuto akci. 
Pokud by se toto přeložení neuskutečnilo, odložilo by se nejméně o dalších deset let, protože po  
dokončení rekonstrukce komunikací by se tyto neměly po uvedenou dobu znovu narušovat.

Zastupitelstvo také schválilo sestavení pětičlenné komise (členové: J. Škrdla, F. Pejřil, Ing. 
P. Křešťák, Ing. A. Brzobohatý a J. Smrž), která by zhodnotila aktuální stav komunikací v celé obci  
a doporučila,  v jakém rozsahu se  budou po dokončení stavby kanalizačního sběrače jednotlivé  
komunikace opravovat.  

Průběh budování kanalizace
Práce byly zahájeny v měsíci květnu a postupují několika základními směry:
1.  stoka B – práce započaty v oblasti  stávají  čistírny odpadních vod směrem k sídlišti  (květen,  
červen), pokládka potrubí v sídlišti (červenec), 830 m kanalizace, 
2. stoka D – pokládka potrubí od vjezdu do Mokré k restauraci U Zajíčků a provedení přípojek  
k domům (květen, červen, červenec)
3.  stoka  C –  Horákov,  zde  stavební  práce  zatím nezahájeny,  protože  projektová  dokumentace  
nebyla dostatečně připravena
4. stoka D – Příhon – prakticky dokončena horní část počátkem října, na dolní části (stoka E)  
práce pokračují a taktéž v úseku Čínská čtvrť
Do  konce  roku  2008  se  podařilo  rozpracovat  kanalizaci  v Mokré-Horákově  zhruba  z 60  %.  
Původně měly být práce před Vánocemi z 90 % hotové, ale došlo ke zpoždění stavby. Kanalizace  
vede  v poměrně  velké  hloubce  a  zejména  v Mokré  jsou  výkopové  práce  ztěžovány  skalním 
podložím. V Horákově zatím začaly jen přípravné práce v části Půllány, pokud to počasí dovolí,  
stavba by se tu měla naplno rozjet v lednu 2009, aby byl dodržen termín konce téhož roku.
Kvůli zachování průjezdnosti obcí v zimním období byly v některých úsecích před Vánocemi výkopy 
provizorně upraveny asfaltem. Nejedená se tedy o konečnou úpravu. 

Plnění volebního programu na volební období 2006 – 2010

1. realizovat  vybudování  nových  páteřních  rozvodů  oddílné  kanalizace  v obci.  Během 
realizace náročného projektu prosazovat zajištění náhradních parkovacích míst 
a dopravní obslužnost v obci – plní se

2. dokončit  vestavbu víceúčelového sálu a kluboven pro klub maminek, zájmovou činnost  
dětí a mládeže - dokončeno

3. prosadit vybudování nového dětského hřiště v Horákově u domu s pečovatelskou službou -  
dokončeno

4. po vybudování oddílné kanalizace (při rekonstrukci vozovek) zajistit bezpečnější silniční 
provoz pomocí zpomalovacích pruhů – zatím nesplněno

5. po  vybudování  kanalizačního  sběrače  provést  opravu  cesty  od  domku  pana  Masaříka  
kolem domku paní Vaverkové směrem ke Skalce – zatím nesplněno

6. rozšířit informovanost občanů o dění v obci pomocí vylepšených webových stránek – plní  
se

7. v případě získání dotace vybudovat šatny pro tenisový oddíl a rekonstruovat školní bazén – 
zatím nesplněno
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Práce obecní rady v roce 2008
Obecní rada se v roce 2008 scházela zhruba ve 14denních intervalech ve složení:
Starosta F. Pejřil
Místostarostka A. Bajerová
Členové rady: P. Koukal, R. Miškář, S. Kolář

Práce jednotlivých výborů a komisí v roce 2008:

1. Finanční výbor
Předseda: Oldřich Drápal
Členové: Ludmila Fajkošová, ing. Barbora Švehlová, Jana Folerová
Finanční  výbor  se  v průběhu  roku  2008 sešel  celkem 4x  a  na  svých  jednáních  kontroloval  
čerpání  schváleného  rozpočtu  v jednotlivých  paragrafech,  připravil  návrhy  rozpočtových 
opatření  a  taktéž   rozpočtový  výhled   na rok  2009.  Dále výbor ve spolupráci  s kontrolním 
výborem prováděl kontrolu pokladny obce a hospodaření v příspěvkových organizacích (ZŠ 
a MŠ). Výbor neshledal v hospodaření obce nedostatky.

2. Kontrolní výbor
Předseda: Mgr. Petr Hanák
Členové: Z. Ševčík, M. Lazarčík
Na základě opakovaných stížností ze strany občanů Horákova na průjezd těžké techniky, která 
patří  panu  Tomáši  Novotnému,  jemuž  obec  pronajímá  část  objektu  bývalé  vojenské  hlásky 
v Horákově, provedl kontrolní výbor v polovině července kontrolu tohoto objektu.
Majitel přislíbil nápravu ohledně snížení rychlosti projíždějící  těžké techniky, ovšem zásadní  
problém  praskajícího  zdiva  domů,  které  stojí  v těsné  blízkosti  komunikace,  popř.  výrazné 
poškozování samotné komunikace tato kontrola nijak neřeší. Na zastupitelstvu padl také návrh 
neprodloužit stávajícímu nájemci jeho smlouvu, která cca v průběhu dvou let vyprší. Na základě  
technických průkazů vozidel  a ze záznamů o provozu vozidel  členové výboru zjistili,  že pan  
Novotný vlastní 8 automobilů (rozmezí hmotnosti od 12 do 58 tun), které v součtu projíždějí  
obcí Horákov cca 100x za měsíc, což odpovídá zhruba třem průjezdům za den včetně víkendů.
Dalším  jednáním  byli  pověřeni  předseda  dopravní  komise  Jiří  Škrdla  a  komise  veřejného 
pořádku Ing. Petr Křešťák. 
Členové  výboru  se  podíleli  na  výběrovém řízení  firmy  pro  rekonstrukci  budovy  ZŠ  Mokrá,  
společně s finančním výborem kontrolovali  hospodaření  ZŠ Mokrá a Mateřské školy. Kromě 
toho  výbor  pravidelně  kontroluje  plnění  usnesení  obecního  zastupitelstva  a  jeho  volebního 
programu.

1. Komise stavební a pozemková
Předsedkyně: Bronislava Častková
Členové:  Ing.  Kateřina  Rubínová,  Ing.  arch.  Michaela  Deferová,  Jiří  Menšík,  Tomáš 
Novotný, Miloslava Severová
I v roce 2008 bylo hlavní náplní práce stavební komise  projednávání jednotlivých žádostí 
o  odprodej,  popř.  pronájem obecních pozemků.  Členové  komise  se  také účastnili  některých  
výběrových řízení  (např.  výběrové  řízení  firmy pro rekonstrukci  budovy ZŠ Mokrá).  Členky  
komise paní  Ing. Kateřina Rubínová a Ing. arch.  Michaela Deferová se aktivně zapojily do  
řešení problému znečištěných komunikací v souvislosti s výstavbou kanalizačního sběrače.

Na svém 14. veřejném jednání rozhodlo OZ na základě doporučení stavební komise odprodat 
pozemky poblíž bývalé kotelny o celkové rozloze 4 652 m2 nejvyšší ze tří nabídek, tedy firmě  
REAL  OFFICE,  která  nabídla  cenu  980  Kč/m2.  Ovšem  tato  firma  nakonec  o  pozemky  
neprojevila  zájem,  a proto na 16.  veřejném jednání  zastupitelstvo  své předchozí  rozhodnutí  
revokovalo a schválilo odprodej firmě Brněnská pole, která nabízela 700 Kč/m2. Odprodejem 
více než 4,5 tis. m2 tak obec získá 3 256 400 Kč. 

2. Komise ekologická
Předseda: Jiří Smrž
Členové: Karel Zajíček, Vítězslav Polák, Jan Pejřil, Sylvie Čuříková, Jana Folerová, Daniela  
Persaňová, poradní hlas: ing. Hana Ženožičková
Kromě pravidelných jednání se komise scházela operativně v případě potřeby. Také v roce 2008 
posuzovala  zejména  žádosti  o  kácení  dřevin  a  sledovala  zprávy  o  množství  spadeného 
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polétavého prachu. Komise také věnovala pozornost sdělením a žádostem, které zasílá Městský  
úřad Šlapanice,  Ministerstvo životního prostředí  ČR, Správa CHKO Pálava,  Správa CHKO 
Moravský kras a další organizace. Členové sledovali i vývoj černých skládek na katastru obce 
a podporovali jejich likvidaci.
V kapitole  počasí  zmiňuji  řádění  vichřice  Emma 1.  3.  2008 i  na katastru  naší  obce.  V této 
souvislosti ekologická komise zjišťovala rozsah polomů způsobených Emmou.
Komise zajistila také rozbor vody ve studánce na Vlašňovech, bohužel voda není vhodná ke 
konzumaci.
Na základě nabídky akciové společnosti Českomoravský cement a na doporučení komise bylo  
na  jednom  z domů  poblíž  lomu  Mokrá  instalováno  zařízení  na  měření  pohybu  trhlin  na 
budovách. Výsledky měření odpovídají povoleným hodnotám. 
V průběhu jarních  měsíců  řešila  ekologická  komise  problém nepovoleného  vyvážení  zeminy  
v lokalitě  Půllány  v Horákově.  Na  základě  rozhodnutí  zastupitelstva  bylo  navážení  hlíny 
zastaveno a prostor bývalé divoké skládky by měl být zatravněn. 
Na 14. veřejném jednání OZ se jednalo ohledně porušené skalní stěny pod Horákovem. Stěna  
narušená erozí se postupně drolí, a protože se nachází v bezprostřední blízkosti silnice, hrozí  
nebezpečí úrazu. Firma Geotest Brno vypracovala návrh na sanaci zmiňované skalní stěny 
a náklady na realizace sanačních prací byly stanoveny na 2 900 tis. Kč. Zastupitelstvo uložilo  
starostovi, aby do konce srpna zjistil možnosti získání dotace na sanační práce, popř. připravil  
návrhy  na  zpracování  projektu.  Rada obce  doporučila  zařadit  realizaci  tohoto  projektu  do  
finančního rozpočtu obce na rok 2009. 

3. Komise kulturní
Předsedkyně: ing. Monika Machková
Členové: Miroslav Lazarčík, Mgr. Michaela Hladká, Margit Strapinová
Během roku 2008 se  kulturní  komise  sešla  celkem 2x.  Svoji  pozornost  věnovala  především 
organizaci obecního plesu a hodů.
O pravidelných kulturních či sportovních akcích, které se konají na katastru obce a na nichž se 
obecní úřad podílí jako pořadatel, popř. jako sponzor, viz v kapitole společenský život v obci.
Za zmínku stojí, že zprovoznění nového víceúčelového sálu v prostorách bývalé uhelné knihovny 
nabízí  nové  možnosti  z hlediska  kulturního  vyžití  občanů  Mokré-Horákova  (např.  výstavy,  
přednášky…). O využití víceúčelového sálu bude zmínka později.

4. Komise veřejného pořádku
Předseda: ing. Petr Křešťák
Členové: Martin Varhaník, Michal Fafílek, Ing. Magdaléna Malotová, Miloslava Severová
Ze zprávy předsedy komise veřejného pořádku Ing. Petra Křešťáka vyplývá, že jen za rok 2008 
řešila přestupková komise města Šlapanice, s níž má obec Mokrá-Horákov smlouvu o řešení  
přestupků, celkem 28 přestupků týkajících se naší obce. Návrhy na řešení jsou zasílány buď 
obcí Mokrá-Horákov, nebo Policií ČR, pokud se nejedná o trestný čin, ale pouze o přestupek. 
Každé správní řízení přijde obec Mokrá-Horákov přibližně na 1000 Kč. Nejčastěji se jedná 
o občanskoprávní spory, porušení občanského soužití, popř. o výtržnictví. Počtem přestupků se 
naše obec řadí mezi nejhorší v okrese Brno-venkov.

5. Komise sportovní
Předseda: Vít Čáslava
Členové:  Tomáš  Vojtěch,  Zdeněk  Šrámek,  Stanislav  Kolář,  Miloslav  Dolanský,  Miroslav 
Lazarčík, Karel Přerovský
Ze zprávy  předsedy  sportovní  komise vyplývá pouze jediné,  že  se  sportu v Mokré-Horákově 
daří.  Jako  kronikářka  obce  se  domnívám,  že  náplní  práce  komise  je  mimo  jiné  nakládat 
s finančními prostředky, které obec do kapitoly sport každoročně vkládá. Pro rok 2008 to bylo  
200 000 Kč.  Na první  pohled se může tato částka jevit  jako poměrně vysoká,  ale vzhledem 
k počtu sportovců a také sportovišť zas není nijak závratná. Několikrát se v průběhu roku 2008 
na veřejných jednáních obecního zastupitelstva diskutovalo o problémech financování činnosti 
fotbalového klubu a údržby šaten 
a hřiště pod Horákovem. O výsledku jednání viz v kapitole sport. 

6. Komise sociální
Předseda: Zdeněk Ševčík
Členky: Anna Bajerová, Iveta Čordášová, Lenka Kolářová, Olga Toboláková
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Komise sociální se schází nepravidelně podle potřeby a naléhavosti případů a ve spolupráci se  
školkou, školou, popř. dětskou či obvodní lékařkou řešila problémy sociálně slabých či jinak  
problematických rodin.
V roce 2008 byla obec Mokrá-Horákov určena Okresním soudem Brno-venkov jako opatrovník 
ve věcech majetkových jednoho občana Horákova.
Kromě  toho  má  komise  poradní  hlas  v případě  obsazování  uvolněných  bytů  v Domě 
s pečovatelskou službou v Horákově.

7. Letopisecká komise
Předseda: Miloslav Dolanský
Členové: Petr Koukal, Roman Miškář, Michaela Straková, Jiří Smrž
Základním úkolem komise je vyjádřit se k zápisu do kroniky za daný kalendářní rok.
Jako kronikářka a členka letopisecké komise jsem iniciovala vydání obrazové brožury s názvem 
Mokrá-Horákov v proměnách času. Jedná se o soubor pohlednic Mokré a Horákova a sérii  
historických  snímků obce,  k nimž byly  vytvořeny  současné  paralely.  Blíže  viz  přílohy,  popř.  
kapitola  propagace  obce.  Členové  komise  se  podíleli  na  výběru  tiskárny.  V souvislosti  
s propagací brožury byla připraven stejnojmenná výstava v prostorách víceúčelového sálu.

8. Komise hasičská a dopravní
Předseda: Jiří Škrdla
Členové: Jaromír Kolář, Jan Brzobohatý, Petr Pejřil
Členové  komise  se  podíleli  na  vytvoření  návrhu  nového  dopravního  značení  u  obchodního 
střediska  v Mokré,  vyhrazeného  parkovacího  místa  pro  invalidy,  pasportu  dopravních 
komunikací a stanovení přechodných úprav provozu na pozemních komunikacích v souvislosti  
s výstavbou nové kanalizace v naší obci. 

Zaměstnanci OÚ Mokrá-Horákov v roce 2008
Starosta Pejřil František
Místostarostka Bajerová Anna
Administrativa Folerová Jana účetní

Persaňová Daniela daně a poplatky
Severová Miloslava odb. ref.
Strapinová Margit sekretariát
Toboláková Olga odb. ref.

Knihovna Neveselá Jitka 
Údržba Bajer Jiří

Daněk František
Tomanec Stanislav
Zajíček Karel vedoucí prac. skupiny
Pejřil Petr zaměstnanec sběrného dvora od 1. 1. 2008

K činnosti pracovní skupiny obce
Pracovní skupina se významnou měrou podílela na zvelebení významného krajinného prvku naší 
obce – Skalce. Odstranila suché stromy, vysázela nové.

Úřední hodiny: Po, st. 8 – 17 hod.
Út, čt. 8 – 11 hod

Činnost mikroregionu Rokytnice

Fotbalový turnaj
V sobotu 20. září se na hřišti vedle ZŠ Mokrá konal fotbalový turnaj čtyř týmů: Stavoprojekta, AC 
Roma, Mikroregion Rokytnice a „Staří páni“ z Mokré-Horákova.
Vítězem turnaje se stali „Staří páni“, kteří ve finálovém zápase porazili AC Roma 6:4. Třetí místo 
vybojovala Stavoprojekta a bramborovou medaili si odnesli reprezentanti mikroregionu Rokytnice.  

Svazek Šlapanice

Projekt Šlapanicko – Čistá Říčka a Rakovec – viz výše

8



Výše vodného a stočného pro rok 2009
Valná hromada Svazku 16. 12. 2008 rozhodla o výši vodného a stočného pro rok 2009:
Stočné 29,98 Kč/m3
Vodné 32,05 Kč/m3

Kalendář Mikroregionu Rokytnice
Podobně jako v loňském roce i letos se členové mikroregionu dohodli na vydání společného 
kalendáře, který byl zdarma distribuován do každé domácnosti. Opět je zde každá z obcí  
mikroregionu zastoupena cca 5 snímky.

2. kap. Průmysl, zemědělství, obchod, služby

Českomoravský cement, a.s., závod Mokrá
V roce 2008 oslavila cementárna Mokrá významné jubileum. 31. 10. 2008 uplynulo přesně 40 let  
od chvíle, kdy zde byla poprvé dána do provozu rotační pec na výpal slínku. Oslavy 40 let provozu  
cementárny Mokrá proběhly 20. září v areálu cementárny a zúčastnili se jí nejen stávající, ale 
i bývalí zaměstnanci. Pro všechny přítomné to byla milá příležitost opět se setkat se svými bývalými  
kolegy.
V roce 2008 byla výrobní kapacita cementárny využívána téměř na 100 % a cca 180 zaměstnanců  
dokázalo zajistit rekordní výrobu více než 1,38 mil. tun cementu, což odpovídá největšímu objemu 
výroby od roku 1992.
V lomu, který patří cementárně, se za rok 2008 vytěžilo cca 2,08 mil. tun vápence.
 
Vápenka Mokrá
Vápenka  Mokrá  dosáhla  v roce  2008  stejných  výkonů  jako  v předcházejícím  roce.  Povedlo  se 
rozšířit sortiment a získat nové zákazníky v oblast sklářského a chemického průmyslu a výraznou 
měrou tak omezit dopady útlumu v ocelářství.

Zemědělství
Družstvo Agropod
Co se týká hospodaření  družstva,  lze konstatovat,  že  živočišná výroba je dlouhodobě ztrátová,  
ovšem při  chovu skotu je produkován hnůj,  který  se  využívá k hnojení  polí,  neboť cena hnojiv 
prudce stoupá. V roce 2008 družstvo upustilo od chovu prasnic a nadále se věnuje pouze chovu 
selat. Za uplynulý rok družstvo prodalo 608 tis. litrů mléka, 193 tun vepřového a 30 tun hovězího  
masa, což je z hlediska všech položek pokles oproti roku 2007. 
V rostlinné výrobě opět převažovaly obiloviny (ječmen 245 ha, pšenice cca 230 ha). Ječmen se 
podařilo  vyprodukovat  ve  výborné  kvalitě.  Na  100 ha  pěstoval  Agropod  kukuřici  a  na  60  ha  
hořčici, což ocenili zejména místní včelaři. Viz dále.

Obchody, zásobování, pohostinství
Duo Max
Sedmičkové datum 7. 7. 2007 si snad pro štěstí vybrala paní Yvona Bendová a její rodina k tomu, 
aby slavnostně  předali  do provozu zcela nový objekt,  který  bude sloužit  jako prodejní  plocha.  
V květnu minulého roku byla zahájena likvidace dřívější prodejny zeleniny, kterou letos nahradil  
mnohem větší a modernější obchod s potravinami. 

Manikúra a pedikúra
V prostorách domu služeb, který patří obci, se v průběhu roku 2008 objevila nabídka nové služby,  
a to dnes velmi populární manikúry, popř. pedikúry

Pozn. Blíže jsem se k nabídce služeb vyjadřovala v zápise za rok 2007. Od té doby k zásadním 
změnám nedošlo.

3. kap. Výstavba v obci, životní prostředí, doprava, spoje

Obecní výstavba
Domnívám  se,  že  do  kapitoly  obecní  výstavba  v roce  2008  lze  zahrnout  především  výstavbu 
kanalizačního sběrače. K němu viz dříve.
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Individuální výstavba 
V roce 2008 se na katastru obce kolaudovaly pouze 2 domy (1 v Mokré a 1 v Horákově)

Bytový fond
Bytové družstvo Roketnice
Do roku 2008 vstupovalo družstvo s novým složením představenstva,  a to: František Krpenský,  
předseda družstva, Hana Daňková, místopředsedkyně představenstva
Členové představenstva: Oldřich Hladký, Jaromír Borovička, Dagmar Krčková
Pan František Krpenský krátce po svém zvolení rezignoval na funkci předsedy družstva, a proto 
došlo k doplnění představenstva o dalšího člena pana Zdeňka Kunického. Předsedkyní družstva  
byla zvolena paní Hana Daňková a místopředsedou představenstva pan Kunický. 
Bytové družstvo spravuje na sídlišti v Mokré celkem 21 bytových domů a 1 v Horákově. V roce 
2008 se realizoval projekt zateplení pro domy č. 344 – 347 v Mokré a také v roce 2009 se počítá 
s revitalizací  dalších.  Sídliště  již  postupně získává barevnější  vzhled a lepší  komfort  bydlení  či  
tepelné úspory jsou znát.  Téměř ve všech domech, které spravuje bytové družstvo, se obyvatelé 
rozhodli pro instalaci indikátorů topení, čímž každý může ovlivnit tepelné náklady na svůj byt.

Společenství vlastníků bytového domu Horákov čp. 167 –171
V zápisu do kroniky za rok 2006 jsem uváděla, že na svém posledním jednání v roce 2006 schválilo 
zastupitelstvo  převod  správy  bytovek  Horákov  čp.  167-171  do  správy  společenství  vlastníků.  
Bohužel za rok 2007 se mi nepodařilo získat včas informace o činnosti zmiňovaného společenství  
vlastníků, a tak jeho zatím krátkou historii shrnu nyní. Ustavující schůze společenství, na které byl  
zvolen  i  jeho  výbor,  proběhla  8.  1.  2007.  Výbor  se  schází  pravidelně  1x  měsíčně.  Sdružení  
podepsalo smlouvu,  podle  níž  od 1.  4.  2007 převzalo správu domu bytové družstvo  Roketnice. 
V průběhu  roku  2007  se  členům  výboru  podařilo  realizovat  celou  řadu  opatření.  Asi  
nejzásadnějším úspěchem byl výběr firmy na výměnu lodžiových sestav ve společných prostorách 
a získání úvěru ve výši 3 500 000 na opravu bytového domu (výměna lodžií, zateplení venkovního  
pláště a zateplení sklepů).
Kromě toho musel výbor řešit celou řadu drobných oprav či jiných záležitostí. 

Údržba obecních budov

Zateplení budovy Základní školy Mokrá a výměna oken –viz dříve

Budova staré knihovny na sídlišti
Počátkem  roku  2008  projednávalo  zastupitelstvo  možnost  odprodeje  pozemku  pod  bývalou 
knihovnou na sídlišti firmě, která by zde postavila bytový dům. Záměr zastupitelstvo neschválilo.  
Vedení  obce  zatím  předpokládá  využití  objektu  po  dobu  výstavby  kanalizačního  sběrače  
zaměstnanci firmy, která bude v naší obci projekt realizovat.

Hasičská zbrojnice v Horákově 
Zastupitelstvo  nevyhovělo  žádosti  o  odkoupení  pozemku  pod  hasičskou  zbrojnicí  v Horákově.  
Žadatel chtěl pozemek využít ke stavbě rodinného domu, což stavební komise nedoporučila, a navíc  
zastupitelé respektovali výsledek ankety, v níž se občané Horákova vyslovili pro zbourání zbrojnice  
a vytvoření odpočinkové zóny.

Dřevěná stavba kaple Mitrovských v Horákově
V souvislosti  s dřevěnou  stavbou kaple  Mitrovských  v Horákově  jsem uváděla,  že  koncem roku 
2007 Lesy České republiky zaplatily obci částku cca 76 tis. Kč a převzaly objekt alespoň dočasně 
do  svého  majetku.  Zastupitelstvo  schválilo  smlouvu,  na  jejímž  základě  zaplatí  Lesům  ČR  za 
pronájem kaple 420 Kč ročně.

Opravy místního rozhlasu a veřejné osvětlení
V roce 2008 probíhaly běžné opravy rozhlasu a veřejného osvětlení.

Dětská hřiště
Posledním nově zřízeným dětským hřištěm bylo v roce 2007 hřiště poblíž Domu s pečovatelskou 
službou. K němu blíže viz zápis z roku 2007.
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Ochrana životního prostředí, skládky, sběrný dvůr
Jak jsem uváděla v zápise za předcházející rok, obec se rozhodla od 1. 1. 2008 odstranit z katastru 
obce 6 velkoobjemových kontejnerů (2 v části Mokrá a 4 v části Horákov). Vedení obce tento krok  
zdůvodnilo vysokými náklady na odvoz kontejnerů a faktem, že v části sídliště je k dispozici sběrný  
dvůr. Je sice pravda, že vjezd do obce teď nehyzdí každé pondělí přetékající kontejnery, ale na  
druhé straně lze jen těžko uvěřit, že by všichni disciplinovaně odvezli odpad do sběrného dvora.  
Doufejme,  že  toto  opatření  nepovede  ve  svém důsledku k narůstání  počtu  černých  skládek.  Ze 
zprávy ekologické komise zatím takovýto závěr nevyplynul, ovšem neutěšená zákoutí obce (např. již  
dříve  zmiňovaná  zkratka  mezi  Mokrou  a  Horákovem  taky  nezmizela).  Ani  okolí  autobusové 
zastávky pod Horákovem plné nedopalků není nejlepší vizitkou obce. 

Péče o veřejnou zeleň
K tomuto bodu viz výše k činnosti ekologické komise.

Dopravní obslužnost
Podle schváleného rozpočtu na rok 2007 vydala obec na dopravní obslužnost cca 280  tis. Kč.
Z toho 133 700 Kč představuje poplatek 50 Kč na obyvatele za rok  (2674 obyvatel x 50 Kč) a cca  
146 tis. Kč představují tzv. nadstandardní spoje, které zajíždějí k cementárně

Ochrana památek
V roce 2008 nechalo vedení obce opravit pomník padlých z první a druhé světové války v Mokré.  
Původní mramorové desky, na nichž byly umístěny fotografie padlých, byly již značně poškozené 
a také samotné snímky nesly výrazné stopy vlivu povětrnostních podmínek, takže desky i snímky 
byly vyměněny.

Nález kříže 
V průběhu  roku  2008  došlo  k zajímavému  nálezu  na  půdě  budovy  původního  obecního  úřadu  
v Mokré. Byl zde objeven poměrně velký dřevěný kříž. Postava Ježíše je zhotovena a vymalovaná 
na plechu a kříž nese znaky lidové kultury, což by mohlo svědčit pro kříž, o kterém se zmiňuje dr.  
Michael Vaňáček v publikaci Mokrá u Brna. Uvádí, že takovýto krucifix stával před „dědinským“ 
mlýnem. 

4. kap. Politický a společenský život, sport

Činnost politických stran
Vzhledem ke skutečnosti, že v roce 2008 probíhaly volby do zastupitelstev krajů a senátní volby, 
stojí za zmínku, jakým způsobem se předvolební „klání“ dotklo naší obce. Politické strany, které  
jsou v obci organizovány (ODS, ČSSD, KDU-ČSL, KSČM) využily k předvolební agitaci k tomu 
určené obecní vývěsky. Předvolební setkání přímo v obci zorganizovala pouze ČSSD a za jistou  
formu předvolební agitace lze považovat 
i pozvání kandidáta na senátora Ing. Václava Horáka na slavnostní otevření víceúčelového sálu. 
O výsledcích voleb viz v úvodu.

ODS
Předseda Místní organizace – Miloslav Dolanský
Místní organizace ODS v Mokré registrovala v roce 2007 celkem 13 členů, z toho šest  pracuje 
v zastupitelstvu obce a tři jsou členové rady. Členové se zúčastňují kulturních a sportovních akcí  
v obci a některé z nich pořádají.

KDU-ČSL
Předseda místní organizace – Ing. Alois Brzobohatý
Místní organizace KDU-ČSL  Mokrá-Horákov měla k 31. 12. 2008 21 členů.
Po  komunálních  volbách  2006  má  strana  v zastupitelstvu  2  členy.  Paní  Anna  Bajerová  opět  
vykonává funkci místostarostky a pan Oldřich Drápal byl zvolen předsedou finanční komise.

KSČM
MO KSČM patří počtem členů mezi nejsilnější v obci (cca 25 členů), ovšem jejich věkový průměr je  
poměrně  vysoký.  Funkci  předsedy  v roce  2008 zastával  pan Václav  Kosík.  Členové  výboru se  
scházeli  pravidelně  1x  měsíčně.  Jako  každoročně  uctili  členové  strany  památku  padlých  v 2.  
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světové  válce  položením  věnců  k pomníkům  padlých.  V zastupitelstvu  reprezentují  stranu  dva 
zástupci: pan Jiří Smrž, dlouholetý předseda ekologické komise, a JUDr. Petr Hanák, předseda  
kontrolního výboru. 

ČSSD
Funkci předsedy místní organizace ČSSD zastával v roce 2008 pan Aleš Ryšánek, který  zároveň 
působí jako člen finančního výboru Zastupitelstva Jihomoravského kraje. V obecním zastupitelstvu 
reprezentují stranu 3 zástupci. Pan Zdeněk Ševčík předsedá sociální komisi a pan Petr Horáček je  
jedním ze tří zástupců obce ve Svazku Šlapanicko. 
Členové  strany  se  v průběhu  uplynulého  roku  scházeli  pravidelně  zhruba  ve  čtvrtletních 
intervalech
Předvolební setkání v restauraci U Zbojníka
V pondělí 29 září se v restauraci U Zbojníka uskutečnilo předvolební setkání za účasti senátora 
a kandidáta na senátora Ivo Bárka a  europoslanece Richarda Falbra. Setkání, které trvalo téměř 
dvě hodiny, se zúčastnily asi dvě desítky převážně členů, popř. sympatizantů ČSSD. Setkání bylo 
vedeno spíše formou diskuse, kdy oba hosté odpovídali na dotazy přítomných.

Spolky a společenské organizace
Skautský oddíl
V kalendářním roce 2008 zahajoval zdejší skautský oddíl svoji činnost účastí na tzv. Tříkrálové  
sbírce. V průběhu února až dubna se světlušky připravovaly na střediskové kolo Svojsíkova závodu,  
v němž  skončily  na  pěkném  4.  místě.  V  době  letních  prázdnin  nemohl  chybět  tábor,  který  se 
tentokrát uskutečnil na chatě Jelenici a přilehlém okolí. Chata sloužila jen jako záloha v případě 
nepříznivého počasí, jinak se spalo ve stanech. V říjnu se konala každoroční výprava do Obory.  
V rámci rukodělných činností vyráběly děti pedigový podnos a připravovaly přáníčka, která pak 
rozdávaly  v předvánočním  čase  společně  s Betlémským  světýlkem.  Kromě  toho  zažily  děti  ze 
skautského oddílu během roku 2008 i několik jednodenních výprav do okolí naší obce.

Sbor dobrovolných hasičů
Starosta Sboru dobrovolných hasičů Mokrá – Jiří Škrdla
Na začátku roku 2008 měl sbor 36 aktivních členů, 5 čestných a 2 čekatele, kteří se stanou řádnými 
členy od 1. 1. 2009.
Během roku 2008 vyjížděli zdejší hasiči celkem k 11 požárům (6x požár slámy, 2x požár lesa) 
a kromě toho také vyjeli ke dvěma dopravním nehodám na katastru obce, popř. dalším událostem.  
V rámci zvyšování fyzické připravenosti se členové sboru účastnili 8 soutěží požárních družstev.  
V jednom případě soutěž nedokončili, 2x skončili na pěkném druhém místě, ovšem ostatní výsledky  
nejsou  oslňující.  Hasiči  z Mokré  získali  v průběhu  roku  2008  nový  soutěžní  stroj,  takže  jejich  
umístění v roce 2009 by mohla být lepší.
Kromě zásahů, zvyšování odbornosti a fyzické zdatnosti zajišťovali zdejší hasiči další akce:
uspořádali svůj ples, reprezentovali na hasičské pouti ve Křtinách, na oslavách sborů v Sivicích 
a ve Velaticích, pomáhali při zajištění oslav 203. výročí bitvy u Slavkova a asistovali při výstavě 
těžební techniky EXPO Mokrá 2008. V rámci obce se podíleli na zajištění Dne dětí, cyklistického  
závodu Modrá míle, vzpomínkové oslavy u příležitosti upálení mistra Jana Husa a nohejbalového  
turnaje v Horákově. V dubnu a říjnu uskutečnil sbor tradiční sběr kovového šrotu.
Akceschopnost  SDH Mokrá  v roce  2008 poněkud  komplikovaly  zemní  práce  v rámci  budování 
kanalizačního sběrače, kdy špatná průjezdnost obcí a stavební stroje zaparkované na prostranství  
před  výjezdem  z garáží  znesnadňovaly  výjezdy  k zásahům.  Mezi  nejdůležitější  sponzory  SHD 
Mokrá patří již tradičně Obecní úřad Mokrá-Horákov, ČMC, a.s., a Carmeuse, s.r.o., popř další  
z řad podnikatelů v obci.

23. ročník soutěže požárních družstev O putovní pohár OÚ Mokrá-Horákov
Letošní ročník soutěže požárních družstev O putovní pohár OÚ Mokrá-Horákov připadl na sobotu 
14. září. Zúčastnilo se ho celkem 18 družstev z okresů: Brno-město, Brno-venkov, Blansko, Vyškov  
a Zlín. Z místního okrsku soutěžila kromě Mokré-Horákova také družstva z Velatic, Tvarožné 
a Hostěnic. V silné konkurenci se podařilo zvítězit družstvu z Hodějic, Mokrá A se umístila jako 
čtvrtá a Mokrá B obsadila 12. místo.

Český svaz včelařů
Zdejší  organizace  Českého  svazu  včelařů  sdružovala  v roce  2008 celkem 16  včelařů  z Mokré,  
Horákova a Velatic. Rok byl na snůšku medu mimořádně příznivý a navíc se projevil vhodný osevní  
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postup Agropodu a.s. Podolí, které oselo některé plochy na katastru medonosnou hořčicí. Rovněž  
akáty a lípy kvetly za příznivého počasí.

Senior klub Mokrá
Ve třech  předcházejících  letech  zahajoval  klub  svou  činnost  v novém roce  za  asistence  herců 
brněnských  divadel  –  Zdeňka  Junáka  a  Erika  Parduse.  Letošní  zahájení  se  obešlo  bez  jejich 
přítomnosti a opět po letech jen za účasti starosty a místostarostky obce.
19. ledna se konal v restauraci U Zbojníka v pořadí již 19. ples seniorů a jako každoročně nebyla  
nouze o dobrou zábavu, hezké písničky i bohatou tombolu.
Ze  zajímavých  povídání  se  hned  do  lednového  programu  klubu  dostalo  vyprávění  pana  Ing. 
Františka Galeho o životním putování jednoho z jeho předků, který na své životní pouti nakonec 
zakotvil ve Spojených státech amerických.
Na lednové vzpomínky pana Galeho navázal v dubnu pan Bořivoj Švehla svým vyprávěním 
o zážitcích z pracovních cest do zahraničí, které provázelo i promítání doprovodných snímků. Ani  
pravidelný host klubových setkání paní dr. Šlezingerová nemohla na jednom z nedělních odpolední 
chybět.  Letos  mokerským  seniorům  představila  Irsko  a  i  tentokrát  měla  její  přednáška  veliký 
úspěch.
Do únorového programu se ještě vešlo jedno divadelní představení, a to Škola manželů.
V březnu přišlo pozvání od hostěnického klubu seniorů, jež někteří z Mokerských využili.
Koncem března už milovníci koupání a termálních lázní  vyrazili do Györu.
Začátkem dubna se senioři z Mokré vypravili do Mahenova divadla, aby zhlédli baletní představení  
Raymonda.
Den matek opět v klubu oslavili za účasti žáků ZUŠ, pana starosty a paní místostarostky.
17.  května  se  konalo  tradiční  jarní  dostaveníčko  s hudbou  v restauraci  U Zbojníka.  Tentokrát 
proběhlo dostaveníčko za velké účasti přespolních.
Na konci  května se  uskutečnil  výlet  na Valašsko,  při  němž nemohla chybět  návštěva Pusteven,  
Radhoště a rožnovského skanzenu. 
Po letních prázdninách se senioři z Mokré sešli na zahradě před budovou ZUŠ, aby si společně  
s vrstevníky  z Hostěnic  zavzpomínali  a  zazpívali.  Na oplátku je  Hostěniční  pozvali  20.  září  na 
taneční  zábavu.  Taneční  zábavou  ovšem  kultura  v září  nekončila.  O  poslední  zářijové  sobotě 
pořádalo vedení klubu zájezd do Janáčkova divadla v Brně na operní představení Nabucco. Operu 
nastudovanou v italštině doplňovaly komentáře i titulky, což přítomní ocenili. Koncem září stihli  
senioři z Mokré i něco málo sportu, neboť nelenili a vyrazili do termálních lázní. V říjnu se v klubu 
uskutečnilo malé „vinobraní a v restauraci  U Zbojníka pak podzimní dostaveníčko.  V listopadu 
byla hostem kubu paní Šlezigerová a koncem měsíce se senioři znovu rozjeli do termálních lázní.  
V polovině prosince završila kalendářní rok vánoční besídka.

Klub důchodců v Horákově
Klub  důchodců  v Horákově  fungoval  v roce  2008  již  14.  rokem  a  funkci  předsedkyně  klubu 
zastávala paní Zdena Dvořáčková. Členky klubu se pravidelně scházejí každou středu od 15 do 17  
hodin.
Zimní měsíce zdejších seniorů se pokusilo zpestřit vedení Základní školy Mokrá a přišlo s nápadem 
uspořádat  netradiční  klubové  odpoledne.  Ve  středu  27.  února  byl  pro  všechny  zájemce  z řad 
babiček a dědečků připraven zajímavý program v jídelně zdejší školy. Povídání o škole, vystoupení  
prvních ročníků, ale i skládání z papíru, trochu „skotačení“, malé občerstvení i prohlídka nových 
učeben, to vše bylo náplní onoho středečního odpoledne. Kdo přišel, jistě nelitoval. Obě strany si  
slíbily, že se o něco podobného pokusí i v příštím roce.
Na  jaře  pozvaly  členky  klubu  na  návštěvu  jednoho  ze  tří  zastupitelů,  kteří  reprezentují  
v zastupitelstvu obec Horákov, pana Petra Hanáka. Ten všechny přítomné informoval o dění v obci  
a  řeč  se  samozřejmě  točila  zejména  okolo  největší  připravované  akce,  a  to  kolem  výstavby  
kanalizačního sběrače.
Stereotyp pravidelných schůzek během prázdnin poněkud zpestřila návštěva Obecní knihovny, kde  
je vedle vedoucí knihovny přivítali i členové knihovnického kroužku v historických kostýmech.
Podzimní měsíce vystřídala zima a s ní na mikulášskou besídku do klubu zavítali i čerti a andělé  
z 9.A.  Těsně  před  Vánocemi  se  v klubu  u  ozdobeného  stromečku  zpívalo  a  zase  po  roce  se 
rozdávaly dárečky.
Po Vánocích ještě některé členky klubu využily nabídky obecného úřadu a zajeli se podívat na 
výstavu fotografií Mokrá a Horákov v proměnách času.
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Společenství věřících

Tradiční mše
Horákovská mše
Tradiční horákovská mše připadá obvykle na první květnou neděli. Letos se konala 4. května 
a  svatou  mši  sloužil  tvaroženský  farář  Jan  Nekuda.  Příjemné  květnové  počasí  podtrhovalo 
slavnostní chvíli o to významnější, že letos uplynulo právě 110 let od chvíle, kdy Horákovští kapli 
svatého  Gotharda  postavili.  Před  10  lety  kaple  i  prostranství  kolem  ní  prošlo  generální  
rekonstrukcí a při té příležitosti byla poblíž kaple znovu instalována socha sv. Jana Nepomuckého.  
Zmiňovaná socha byla nyní opětovně renovována.   

Tříkrálová sbírka
První lednovou sobotu se v Mokré-Horákově uskutečnil již 8. ročník celostátní Tříkrálové sbírky.  
Na koledu po obci se vydalo celkem 14 skupinek a výsledkem jejich snažení byla suma cca 49 tis.  
Kč, což je ve srovnání s předcházejícím rokem asi o 1000 korun více.
Peníze, které se podařilo vybrat, připadnou Oblastní charitě Brno-venkov.

Humanitární sbírka
V pátek 23. května se konala v naší obci již 7. jarní humanitární sbírka. V rámci této sbírky mohou 
občané poskytnout potřebným např. ošacení, přikrývky, hračky, popř. i dětské knížky. Přinesené  
věci tentokrát zaplnily dvě skříňová auta, která je pak odvážela na nádraží do Brna, odkud poputují  
dál. Odvoz jako každoročně zajistila zdarma firma TASY. 
Výsledná suma peněžních darů činila 3 400 Kč.

Mše u Pacherova kříže
Letošní mše u Pacherava kříže připadla na středu 18. června.
Během podzimních měsíců zmizela informační tabule, která byla před časem instalována poblíž 
Pacherova kříže.Už v zápise za rok 2006 jsem zmiňovala, že díky iniciativě pana Iva Brzobohatého  
z Mokré byla v průběhu roku 2006 v blízkosti Pacherova kříže instalována informační tabule, která 
připomíná historii kříže i osudy pana Pachera, správce mokrského lesa počátkem 20. století. Text  
tabule se zmiňuje i o problematice odsunu Němců po 2. světové válce. Je zarážející, že i více než  
půl století po skončení 2. světové války se najde někdo, komu byla tato zmínka trnem v oku, takže 
nedlouho po instalaci tabule ji někdo vyškrábal. Tento čin lze označit jako nacionální vandalismus.  
Tentokrát tabule zmizela celá.

„Májové modlení“ u kaple Mitrovských
V obci Horákov se již řadu let udržuje tradice tzv. májového modlení. Účastníci (přesněji řečeno 
účastnice) těchto podvečerních modliteb se každý den scházejí  ke společné modlitbě v kapli sv.  
Gotharda. Letos tyto schůzky oživily nápadem sejít se právě u obnovené kaple Mitrovských, a i  
když počasí příliš nepřálo, sešlo se zde v neděli 18. května celkem 23 věřících.

Setkání u obnovené kaple Mitrovských
V pořadí již třetí setkání u obnovené kaple Mitrovských se konalo 14. září. Paní Radka Műllerová,  
jedna z iniciátorek obnovení kaple, pozvala opět velmi zajímavé hosty. Ekumenickou bohoslužbou  
provedl účastníky duchovní starokatolické církve Mgr. Rostislav Toman. Bohoslužba byla bohatě  
proložena písněmi, českými, latinskými, ale i hebrejskými, takže všichni přítomní (bylo jich asi 6 
desítek) si s chutí zazpívali za doprovodu kytary.

Odchod faráře Jana Nekudy
Zhruba v polovině roku došlo ke „střídání stráží“ ve tvaroženské farnosti. Otec Jan Nekuda, který 
ve Tvarožné působil od roku 1999, odcházel na své nové působiště. Ve zdejší farnosti odvedl veliký  
kus práce, ať už se to týkalo duchovní správy, nebo i správy samotných budov (kostela ve Tvarožné  
a  v Blažovicích  a  tvaroženské  fary).  Jeho  přístup  k farníkům  byl  neokázalý  a  přátelský.  Byl 
iniciátorem několika pěších poutí do zahraničí (např. Mariazell či polských Vamběřic) a zavedl  
v Mokré i tzv. malé mše, které se konaly každou středu v prostorách skautské klubovny. Ve fotbale 
např. reprezentoval náš mikroregion a neodmítl ani pomoc při rekonstrukci kaple Mitrovských. 
A tak je vcelku pochopitelné, že když se otevíral víceúčelový sál v Mokré, kde by měly nyní probíhat  
zmiňované malé mše,  byl  otec Jan požádán,  aby společně  se  svým nástupcem požehnali  tento  
prostor. 
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Archeologické výzkumy na katastru naší obce
Nález části koňské kostry, sedla a 2 ruských přileb
19. září došlo v souvislosti se stavbou kanalizačního sběrače k nálezu části koňské kostry, sedla a 2 
ruských přileb poblíž tzv. Čínské čtvrti v Mokré. Fotodokumentace viz přílohy. 

Obecně prospěšná společnost KOZ – Klub ochránců zvířat
Již  druhým rokem se  můžeme  na  stránkách  obecního  Zpravodaje,  popř.  v obecních  vývěskách 
setkávat  s nabídkou čtyřnohých  kamarádů,  kterou zde  uveřejňuje  obecně  prospěšná  společnost  
KOZ (Klub ochránců zvířat), a proto je myslím na místě si tuto společnost blíže představit. Jak se 
dočteme na internetových stránkách společnosti, její oficiální sídlo je v Mokré. Neoficiálně klub 
existoval již od 13. dubna 2006, oficiálně byl zapsán do rejstříku obecně prospěšných společností  
17. 1. 2007.  Cílem Klubu ochránců zvířat je financování zákroků především pro psy a kočky, kteří  
nemají majitele, popř. zajišťování náhradního nebo trvalého domova pro ošetřená zvířeta. Za dobu 
své existence se klub podílel na záchraně 46 zvířat.

Kulturní dění v obci

Historické výročí 
110. výročí posvěcení kaple sv. Gotharda v Horákově.
Toto výročí bylo již výše připomenuto v souvislosti  s každoroční květnovou mší u kaple svatého  
Gotharda v Horákově.

Z historických zajímavostí
Prosba o dárek na stavbu kostela
V archivu tvaroženské farnosti se dochoval plakátek či letáček nazvaný Prosba o dárek na stavbu 
kostela.  Letáček  je  z 31.  července  1938  a  za  Kostelní  jednotu  Mokrá-Horákov  ho  podepsali:  
Antonín Strachškrába, biskupský a konsistorní rada 
a farář ve Tvarožné, Karel Kosík, předseda jednoty, a její jednatel Rudolf Vaňáček. V prosbě se  
uvádí: „Víme, že jste zaplavováni podobnými žádostmi, posuďte však důvody: Horákov a Mokrá  
jsou vzdáleny 6 – 7 km od farního kostela ve  Tvarožné.  Při  špatném počasí  není  nám možno  
zúčastniti se služeb Božích a lid si tím odvyká od plnění svých povinností náboženských a propadá  
nevěře.  Vždyť  je  to  téměř  předměstí  Brna  a  lid,  převážnou  většinou  tovární  dělníci,  kteří  by  
potřebovali stálého upevňování ve víře. Lid je zde chudý…“

Podobný plakátek se dochoval i z roku 1946. Tentokrát je výzva „Katolíkům v Mokré!“ podepsána 
farářem Josefem Soukupem. V textu se dočteme: „ Před 35 lety vznikla snaha o postavení kostela  
pro  Horákov  a  Mokrou.  A  výsledek?  Dosud  takřka  žádný.  Chyběla  svornost,  zájem  a  svaté 
nadšení… I u nás po strašné válce přišla doba pokoje…Odložte nesvornost 
a nezájem a přihlaste se všichni bez rozdílu politického přesvědčení  a spolkové příslušnosti  do 
Kostelní jednoty. Členem může být každá osoba od 14 roků. Roční příspěvek člena řádného 10 Kč,  
zakládajícího 100 Kč a čestného aspoň 500 Kč. Chudobní nemají povinnost příspěvek složiti, stačí  
jejich zájem a modlitby! 
V neděli  dne 24. února 1946 odpoledne o 3. hodině v sále u Dvořáčků v Horákově na výroční  
schůzi jednoty se dozvíte více. Srdečně vás zveme…

Fedor Beljonko
Je až zarážející,  že téměř každý rok se objeví  nějaký zapomenutý dokument,  předmět či  jméno  
osoby, které obohatí, popř. zpřesní představu o minulosti naší obce. Tentokrát se jedná o jakousi 
kombinaci všeho výše uvedeného. 
Pan  Jan  Šumbera  z Horákova  objevil  doma  polozapomenutou  mosaznou  tabulku  s nápisem 
v azbuce a část kruhu z téhož materiálu. Vybavil si, že mu kdysi jeho dědeček vyprávěl příběh,  
který se k těmto předmětům vztahoval.
Mosazná tabulka byla asi dříve dělostřelecká nábojnice, kterou ruští vojáci použili k tomu, aby 
posloužila k označení hrobu padlého rudoarmějce. Na tabulce je zhotoven nápis, který ve volném 
překladu uvádí: „Věčnou slávu zabitému v bojích s německými okupanty kpt. Belenko Fedoru. 28.  
2. 1914 – 34. 4. 1945.“ Mosazný kruh měl dříve uvnitř pěticípou hvězdu a i on sloužil k označení  
hrobu.  Shodou  okolností  byl  uvedený  kapitán  v době  osvobozování  Horákova  ubytován  právě 
v domě Jana Šumbery, čp.80, a nechal rodině Šumberů na památku svoji fotografii a třírublovou 
bankovku z roku 1938. 
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Po  osvobození  Horákova  setrvali  někteří  rudoarmějci  v obci  až  do  začátku  května,  pak  je  
vystřídala  rumunská  armáda.  Její  příslušníci  se  zdrželi  v Horákově  také  několik  dní.  Někteří  
z rudoarmějců pokračovali ve směru na Hostěnice a Říčky. Jak uvádí dr. Michael Vaňáček v knize  
Mokrá u Brna: „Od 26. dubna do 2. května se fronta zastavila… Tři dny trval boj na Říčkách.  
Němci se dobře opevnili u Ochoze a nemínili se vzdát lacino. Mnoho životů – lidí i koní – bylo zde  
obětováno 
a  provizorní  hřbitůvek  za  domkem  Jaroslava  Meluzína  se  stal  dočasným  místem  posledního  
odpočinku  hrdinů  z daleké  země.  Jiní  byli  zatím  pochováni  na  různých  místech  v lese… 
V posledních  dnech  roku  (1945)  byli  všichni  exhumováni  a  odvezeni  na  společný  hřbitov 
k Ořechovu.“
A právě zmiňovaný kapitán padl při bojích na Říčkách, kde byl pravděpodobně i pohřben. Snad při  
exhumaci si dědeček pana Šumbery vzal na památku mosaznou tabulku, která se teď po více než 60 
letech znovu objevila, a s ní i jeden lidský příběh. 

Nejmladší křížek na katastru Horákova
Mezi materiály tvaroženské farnosti se nedávno objevily i písemnosti vztahující se 
k „nejmladšímu“ křížku na katastru Horákova. Ten pochází z roku 1948 a nechala ho postavit 
v trati zvané na Vážanech u cesty do Podolí sl. Aloisie Drbošalová.
Dochoval  se  i  návrh kříže,  který  je  zhotoven z hořického pískovce  se  vsazenými  mramorovými 
deskami. Místní národní výbor v Horákově souhlasil s umístěním kříže ale s výhradou, že v případě 
stavby  silnice  mezi  Horákovem  a  Podolím  by  nesměl  překážet.  Biskupská  konsistoř  brněnská 
pověřila tvaroženského faráře Václava Kosinu posvěcením kříže a žádala, aby k udržování kříže  
byl založen fond nejméně 100 – 200 Kč.

Činnost obecní knihovny
Obecní  knihovna  registrovala  v roce  2008  celkem 416  čtenářů  a   počet  vypůjčených  knih  se  
pohyboval kolem 15,5 tis.,  knihovna nakoupila 789 nových knih a v současné době odebírá 16 
časopisů. 
Během roku 2008 se v prostorách knihovny uskutečnilo celkem 10 výstav (např. výtvarných prací,  
fotografií, keramiky…) 
a kromě pravidelných besed s žáky základní a mateřské školy se uskutečnilo 5 besed. Například 
v březnu opětovně navštívila naši knihovnu spisovatelka Simona Monyová. O hudební doprovod se 
postarala hudební skupina KRAHOŠ z Rajhradu.
Už osmým rokem probíhala v celé republice, ale také v Polsku a ve Slovinsku,  akce s názvem Noc 
s Andersenem. Tentokrát se do noci z 28. na 29. března zapojilo cca 650 „spacích“ míst, k nimž 
patřila  i  knihovna  v Mokré.  Noc  s Andersenem  se  letos  nesla  v ruském  duchu,  neboť  kromě 
tajemníka generálního konzula Ruské federace v Brně se akce zúčastnili další tři členové Ruského 
osvětového kulturního sdružení na Moravě. Nechyběly pirožky, čaj ze samovaru, ruské pohádky 
i kostýmy.
Během prázdnin přivítali členové knihovnického kroužku spolu s vedoucí knihovny členky Klubu 
důchodců v Horákově. Příjemné zpestření prázdninového dne seniorky z Horákova jistě přivítaly.
V rámci krajského kola letošního ročníku soutěže „Vesnice roku“, kterou vyhlašuje Ministerstvo 
pro místní rozvoj ČR společně se Spolkem pro obnovu venkova a Svazem města obcí ČR, zvítězila 
mezi všemi knihovnami v kraji právě Obecní knihovna Mokré-Horákova.
Po úspěchu v krajském kole soutěže pak dokonce začátkem října přišel i úspěch celostátní v podobě 
ceny Knihovna roku 2008 v kategorii základní knihovna. Tuto cenu uděluje Ministerstvo kultury  
České republiky. Knihovna cenu obdržela za „tvůrčí zvládnutí moderních informačních technologií  
a za propagaci čtenářství“. My, občané Mokré-Horákova, můžeme jen doufat, že si knihovna svoji  
vysoko položenou laťku udrží a že se do ní čtenáři jen pohrnou.
V souvislosti  s vítězstvím  v krajském kole  soutěže  „Vesnice  roku“  obdržela  obec  od  Krajského  
úřadu JmK finanční dar ve výši 20 tis. korun, který bude použit na nákup nových knih.
V rámci knihovny funguje knihovnický kroužek a probíhá zde i setkávání maminek na mateřské  
dovolené.
V závěru roku pak paní knihovnice připravila 27. a 28. prosince Den otevřených dveří. 

Vytíženost kulturního domu
Počet akcí, které se každoročně konají v prostorách Kulturního domu v Horákově, se za poslední  
léta  ustálil  zhruba  na dvou desítkách.  V roce  2008 byla situace  poněkud jiná.  Pokud sečteme 
všechny akce, pak dostaneme číslo 37!! Z toho asi třetinu tvořily soukromé akce, většinou oslavy 
narozenin. 11x využila předsálí Kulturního domu v Horákově firma BECK k tzv. „předváděcím“ 

16



akcím, na nichž nabízí  nejrůznější  zboží.  5x se zde konala schůze (např.  společenství  vlastníků  
bytového  domu v Horákově)  a  2x  posloužilo  předsálí  jako  volební  místnost.  Jako  obvykle  zde  
proběhla plesová sezóna (ples obce, hasičů, školy, mateřské školy a sportovní věneček),  kterou 
obohatil i nový  ples restaurace U Zajíčků. Nechyběly ani májové a obecní hody. Za rok 2008 se za  
nájem Kulturního domu v Horákově vybralo neuvěřitelných 50 tis. Kč.

Využití víceúčelového sálu
Jak už jsem se výše zmiňovala, 15. září proběhlo slavnostní otevření nového víceúčelového sálu 
v bývalé uhelné kotelně. Zprovozněním tohoto sálu získalo společenství věřících Mokré-Horákova 
důstojný prostor  pro konání tzv.  malých mší,  které  se  pravidelně konaly v prostorách skautské 
knihovny.
Již zhruba 10 dní po slavnostním předání se díky iniciativě manželů Brzobohatých z Mokré konala 
v sále velmi zajímavá přednáška o Antarktidě, kterou zde měl cestovatel, teolog a přírodovědec  
Marek Orko Vácha. Přednáška měla výbornou úroveň a důstojně zahájila provoz sálu. 
Do konce roku 2008 využili sálu ke svému setkání také představitelé mikroregionu Rokytnice a ve  
dnech  27.  a  28.  prosince  se  zde  konala  výstava  historických  a  současných  fotografií  Mokré-
Horákova, jejíž součástí byl i prodej výše zmiňované publikace Mokrá a Horákov v proměnách 
času. Na výstavě mohli přítomní shlédnout cca 250 fotografií formátu A4, případně je sledovat  
v digitální podobě na velkém plátně. Během dvou odpolední navštívilo výstavu kolem 200 lidí, kteří  
mohli zároveň navštívit i obecní knihovnu, která tou dobou připravila Den otevřených dveří.

Další kulturní a společenské akce

Májové hody
Odpoledne  v sobotu  24.  května  patřilo  tzv.  babským hodům.  Průvod  14  stárek   a  4  policajtů  
vycházel tradičně ve 14 hodin od restaurace U Zbojníka. Také letos celý průvod i večerní zábavu  
provázela dechová hudba Dubňanka. Večerní zábavu ještě okořenily narozeniny jedné ze stárek 
a  jednoho  policajta.  Dokonce  přišel  i  kouzelník  a  určitě  nezklamal.  Vedle  Dubňanky  se  pak 
představila i další kapela, takže o překvapení nebyla nouze.

Uctění památky mistra Jana Husa
Podobně  jako  v předešlých  13  letech  opět  vedení  obce  ve  spolupráci  s hasiči  uspořádalo  5.  
července  slavnostní  připomenutí  upálení  mistra  Jana  Husa.  K poslechu  opět  hrála  skupina 
Tamburáši ze Tvarožné a celé akci přihlížely asi 2 stovky přítomných.

Obecní hody
Letošní desáté jubilejní hody se opravdu povedly. Hezké počasí, 11 párů stárků a kapela Zlaťanka  
se  o  to  postaraly.  Průvod se  opět  vydal  po dědině od restaurace  U Zbojníka,  a  než  došel  na 
horákovskou náves, uplynuly více než 4 hodiny. A po krátkém odpočinku zase do víru tance až do 
rána.

Vítání občánků
Vítání občánků se v roce 2008 konalo celkem 2x, v jarním a podzimním termínu. Podzimní vítání 
již  proběhlo  v nově  otevřeném  víceúčelovém  sále  v budově  bývalé  uhelné  kotelny.  Celkem 
představitelé obce přivítali 37 dětí, 20 děvčat a 17 chlapců.

Svatby
V průběhu roku 2008 byly na Obecním úřadě Mokrá-Horákov oddány 3 páry. 

Setkání šedesátníků
Ve stejný den, tedy 4. října, kdy se v novém víceúčelovém sále odehrálo vítání občánků, uspořádali  
své setkání  zdejší  šedesátníci.  Organizátorem setkání bývalých spolužáků ze Základní devítileté  
školy  ve  Tvarožné  byl  pan Zdeněk  Bár  z Mokré.  Součástí  bohatého programu  bylo  slavnostní  
zahájení s předáváním pamětních listů, které jubilanti obdrželi z rukou starosty Mokré-Horákova 
Františka Pejřila. Při této příležitosti se přítomní šedesátníci (nejen z Mokré-Horákova, ale 
i z Velatic, Tvarožné a Blažovic) zapsali do obecní kroniky a pak společně vyrazili na obhlídku  
Mokré. Na jejich trase nechyběla prohlídka staré i nové školní budovy a cílem byla pak restaurace  
U Zbojníka, kde po večeři zahrála i cimbálová muzika. Věřím, že nikdo z těch, kteří vážili cestu do 
Mokré (a mnozí přijeli z daleka, např. i z Bratislavy), nelitovali. Blíže viz přílohy. 
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Zpravodaj
Vycházel 18. rokem a struktura jednotlivých příspěvků se příliš nelišila od předcházejících ročníků.

Mokrá-Horákov v regionálním tisku, popř. regionálním televizním vysílání 
Ani v roce 2008 nezůstala naše obec stranou zájmu regionálního (v některých případech 
i celostátního) tisku či televizního vysílání. Během roku se v tisku či v televizi objevily necelé 2 
desítky  článků,  popř.  reportáží,  které  se  nějakým způsobem  vztahovaly  k naší  obci.  Články  či  
reportáže lze rozčlenit do několika oblastí. 
Tu první můžeme nazvat oblastí kriminality, trestných činů či tragických událostí.
V březnu  se  na  stránkách  regionálního  tisku  objevil  rozsáhlý  příspěvek,  který  se  vztahoval 
k tragické  události  z listopadu  2007,  při  které  přišel  o  život  jedenadvacetiletý  Radek  Mendl  
z Mokré.(Viz zápis z roku 2007)
V průběhu jediného dubnového týdne (12. a 19. 4. 2008) došlo na katastru Horákova ke dvěma  
tragickým událostem, které také neunikly pozornost  médií.  V sobotu 12.  dubna odpoledne muž,  
který popíjel v Nonstopu pod Horákovem, nasedl do auta a jen několik sekund po nastartování  
vozu srazil nic netušící devatenáctiletou dívku, která v tu dobu šla okolo po chodníku. Následně  
řidič  zdemoloval  2  auta  a  pokusil  se  utéct.  Dívka  musela  být  v bezvědomí  transportována 
vrtulníkem do nemocnice. Muži policie naměřila v krvi 2,32 promile alkoholu.
O týden později došlo k tragické nehodě při stahování dřeva v nepřístupném terénu. Muž, který se 
pokoušel vytahovat dřevo v prudkém srázu za pomocí traktoru, zemřel, když se celý traktor na něho 
převrhl.(pozn. na místě nehody se později objevil dřevěný kříž)
V polovině  července  řada  novin  i  televizních  stanic  informovala  o  krádeži  auta  i  s osmiletým 
chlapcem uvnitř. K celé události opět došlo na katastru Horákova.
Spíše úsměvně pak působila zpráva, že během srpna hledala policie v Mokré fetišistu, který odcizil  
na sídlišti z prádelní šňůry několik kusů dámského spodního prádla. O něco závažněji pak působila 
informace o tom, že v důsledku srpnové bouřky museli hasiči čerpat vodu ze zatopených sklepů 
v obci Mokrá.
Rok 2008 byl z hlediska nepříznivých událostí na katastru Mokré-Horákova „výživný“.
Koncem srpna zemřel v cementárně muž, který podlehl zranění, jež způsobilo hydraulické zavírání  
vagonu, a počátkem listopadu zahynul v lomu traktorista, jehož traktor se při shrnování kamene  
zřítil z několika metrů.
Druhou oblastí, která vyvolala zájem novinářů, je probíhající stavba kanalizačního sběrače, jíž se  
ovšem věnovali jen okrajově.
A  třetí  oblastí  je  oblast  sportu,  přesněji  oblast  fotbalu.  Už  v roce  2007 zaznamenali  novináři  
propad našeho fotbalového mužstva až na dno tabulky krajského přeboru. Rok 2008 nebyl o nic  
lepší, ba naopak ještě horší. Klub se propadl do 1. B třídy a i tam byly jeho výsledky tristní. Asi  
nejvíce pozornosti si vysloužil zápas mezi Svratkou Brno a Mokrou, do něhož naši nastoupili jen se 
sedmi hráči a prohráli 19:0.
Všechny příspěvky viz přílohy.

Sport

FC CVM Mokrá-Horákov
Předseda klubu – p. Osolsobě
K 31. 12. 2008 měl klub 244 členů.
V roce 2008 reprezentovala v soutěžích klub 4 družstva.
Sezóna 2007/8 
skončila následovně: mužstvo dospělých obsadilo poslední, tj. 16. místo v krajském přeboru 
a  vzhledem  k situaci  v klubu  se  do  nového  soutěžního  ročníku  přihlásilo  do  I.  B  třídy  místo  
nárokované  I.  A  třídy.  Dorost  skončil  na  7.,  žáci  na  5.  a  přípravka  na  3.  místě  v okresních 
soutěžích. 
Sezóna 2008/9  
Po podzimní části sezóny si naše mužstva vedla takto: přípravka 3. místo, žáci 8. místo, dorost  
taktéž 8. místo a dospělí 14., tj. poslední místo v soutěži.
V klubu také působí mužstvo seniorů, které se schází celoročně a trénuje 3x týdně! Morálka 
a přístup těchto hráčů by mohl být příkladem všem ostatním.
Během roku 2008 se podařilo klubu zprovoznit automatické zavlažování travnatého hřiště, zakoupit  
malotraktor na sečení trávy a zajistit vymalování šaten.
Koncem  června  2008  žádal  fotbalový  klub  zastupitelstvo  o  schválení  uvolnění  30  tisíc  korun 
z rozpočtu obce z kapitoly tělovýchova a sport. FC tyto prostředky potřeboval na dokončení sezóny  
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2007/8 a zajištění startu mužstev v sezóně 2008/9. Dále FC žádal obec o poskytnutí překlenovací  
půjčky ve výši 100 tis. Kč, která by byla použita na měsíční splátky malotraktoru a na úhradu 
splátek za energie. Půjčku by klub splatil do 30. 10. 2008.15. OZ schválilo.
Na  16.  veřejném  jednání  OZ  došlo  k jednání  ohledně  financování  zdejšího  fotbalu.  Jediným 
výsledkem dlouhé diskuse bylo schválení finanční odměny ve výši 5 tis. Kč měsíčně správci hřiště.  
Tato odměna bude z rozpočtu obce na rok 2008 vyplacena celkem 5x z kapitoly sport,  přesněji  
z peněz  určených  FC.  O  případném  placení  správce  z peněz  obce  i  v příštích  letech  zatím 
zastupitelstvo  nerozhodlo.  Další  postup  obce  vůči  FC by  měl  být  projednán  na  schůzce  mezi  
zástupci obce (P. Koukal, A. Ryšánek), FC a Tělovýchovné jednoty (K. Přerovský, S. Kolář).
Finanční situaci považuje vedení klubu za velmi vážnou.

FSC CEMO Mokrá
CYKLO STAR CEMO
Novoroční jízda na kolech Moravským krasem
Letošní Novoroční jízda na kolech Moravským krasem se jela za pěkného slunečného počasí a 12  
odvážlivců, kteří se rozhodli  hned první den v roce zdolat 25 km v okolí Mokré-Horákova, jistě  
nelitovalo.  Už  tradičně  je  start  i  cíl  tohoto  závodu  v restauraci  U  Zbojníka,  kde  se  pak  po 
sportovním výkonu u piva plánují další akce na právě započatý rok.
Zhruba od začátku května začnou mít zdejší cyklisté opravdu napilno a mnohdy musí z nabídky 
turnajů, jejichž data se někdy překrývají, pečlivě vybírat. 
8. května cyklisté z Mokré startovali na závodě v brněnské Oboře (trasy 30 a 55 km), 17. na 70km 
trati závodu Brno – Černá Hora – Brno a 24. se zúčastnili Kuničské podkovy a o den později pak  
Kavkaz Cupu v Popůvkách. Poslední sobota v květnu je vždy vyhrazena Králi Šumavy. Letos se na  
startu objevilo 6 „našich“ (3 zkušení kozáci a 3 nováčci). Jediná žena v mokerském týmu měla 
bohužel na trati kolizi, ovšem zranění se nakonec ukázalo jen jako povrchové. 
V první polovině června se někteří z našich cyklistů zúčastnili krátkého soustředění ve Špindlerově  
Mlýně a v Harrachově 
a v sobotu 28. června opět museli volit mezi domácím závodem Modrá míle a lákavou představou  
jižní Moravy v podobě závodu Znovín – Šatov 08.
Tentokrát  na jihu Moravy zabodovaly  ženy  z Mokré-Horákova.  Paní  Svatava Boudná si  vyjela  
krásné druhé místo a paní Ing. Kateřina Rubínová pak místo třetí.
V sobotu  23.  srpna  se  cyklisté  z Mokré  zúčastnili  „horské“  časovky,  kterou  pořádal  Club 
havarovaných cyklistů z Brna spolu s restaurací Rakovec v Bukovince. Závod se konal již počtvrté,  
startovalo  se  Pod  Hádkem a  cílovou  pásku  symbolicky  nahradily  dveře  hospody  v Bukovince.  
Našim se poměrně dařilo a někteří skončili v první desítce.
O týden později startoval v Mariánském údolí další závod HOŠEK CUP MERCEDES, na němž  
měla  Mokrá-Horákov opět  silné zastoupení.  Za zmínku stojí  účast  12leté Aničky Hovořákové, 
která jela v kategorii 19 – 40 let a umístila se jako dvanáctá!
Začátkem září se koná v Jedovnicích ZASKAR CHALLENGE GT 08 a naši nemohli chybět. Závodu  
se  účastnilo  celkem 606 cyklistů  a  těm z Mokré-Horákova se  podařilo  dostat  do druhé a třetí  
stovky!!
Za  krásného  slunečného  počasí  se  v sobotu  27.  9.  2008  jel  první  ročník  závodu  MERIDA 
VYSOČINA BIKE.  Závod  se  jel  v lyžařském areálu  v Novém Městě  na  Moravě.  Mezi  cca  500 
účastníky byla i taková jména jako Kateřina Neumannová 
a Dominik Hašek. Naše účast byla spíše symbolická, neboť ze čtyř reprezentantů Mokré-Horákova  
se nejlépe umístil Bedřich Knödl na 59. místě. O obtížnosti závodu svědčí i fakt, že do cíle nedojela  
více než pětina účastníků. 
11. října se v Josefově Dole v Jizerských horách jel 13. ročník NOVA AUTHOR CAPU.
Tentokrát se závodu zúčastnilo 9 jezdců z Mokré–Horákova, 6 mužů a 3 ženy. A právě děvčatům od 
nás se velmi dařilo. Největšího úspěchu dosáhla Svatava Boudná, která ve své kategorii obsadila 
výborné 4. místo. Startovalo celkem 2999 cyklistů, z nichž 218 vůbec nedojelo do cíle.
V soutěži družstev si mezi 98 týmy naši vybojovali 30. příčku. 

Velká kunratická
Letos se závod Velká kunratická běžel po 75. a na jeho start se postavilo přes 3200 běžců a běžkyň.  
Mezi nimi nechybělo ani 20 borců z Mokré-Horákova. Bohužel tentokrát se závod musel obejít bez 
účasti  našich běžkyň. Do Zlaté knihy Velké kunratické přibyly letos dva zápisy od nás, protože 
Bedřich Knödl a Vladimír Buchta běželi trať už popáté, a zvýšili tak počet zapsaných z Mokré–
Horákova na 21.  Letos byl nejlepší  z našich nováček závodu Ruslan Štefek,  který obsadil  105.  
místo.
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Tělovýchovná jednota CEMO Mokrá-Horákov
Předseda – Karel Přerovský
Počet členů v jednotlivých oddílech k 31. 12. 2008
Výbor  Tělovýchovné  jednoty  se  skládá  povětšinou  z předsedů  jednotlivých  oddílů  a  schází  se 
pravidelně každé první pondělí v měsíci.
Celkem: 296 členů
ASPV 182
Tenisový oddíl  35
Stolní tenis  29
Volejbalový oddíl  18
Nohejbalový oddíl   8
Fitness 24

Asociace sportu pro všechny
Náčelník mužských složek: Stanislav Kolář
Náčelnice ženských složek: Lucie Drápalová, od listopadu Michaela Hladká
Také v roce 2008 sdružovala asociace téměř dvě stovky sportovců. O takové množství sportovců  
„pečovalo“ 7 cvičitelek a 3 cvičitelé.
rodiče a děti 33
mladší žáci a žákyně 28
žáci – florbal 18
ženy – aerobic 44
ženy – florbal 14
dorostenci a muži – florbal 15 členů
ostatní 30 členů
celkem 182 členů

Florbalové družstvo žen
funguje už 3.  rokem,  má 14 členek,  které  si  samy organizují  přátelské zápasy s jinými dívčími 
družstvy. Tým se účastníi Mokerského florbalového turnaje, kde ovšem hrají proti mužům a kde 
letos vybojovaly 6. místo. Trenérem družstva je od počátku pan Bořivoj Švehla.

Mokerský florbalový turnaj
V neděli  6.  1.  2008  se  v tělocvičně  Základní  školy  Mokrá  uskutečnil  1.  ročník  Mokerského 
florbalového turnaje, jehož se mohou zúčastnit  pouze týmy z Mokré a Horákova. Podobně jako 
loňského nultého ročníku se tohoto turnaje zúčastnilo 6 družstev různých věkových skupin.  Do 
finále se nakonec probojovaly stejné týmy jako vloni a i vítěz byl stejný.Vítězen se stalo družstvo  
Rumonauti,  které  tvoří  členové  ASPV.  Druhé  místo  obsadili  Old  Blacks  s nejvyšším  věkovým 
průměrem a třetí pak byli současní i bývalí žáci zdejší základní školy. Družstvo žen bylo vyhlášeno 
nejobětavějším týmem turnaje. 

Okresní florbalový turnaj žáků 28. 3. 2008
Naši hráči obsadili 1. a 3. místo.

Dětský den
Organizátoři letošního Dne dětí přišli s některými novinkami, které opět obohatily dosavadní
program. Již tradiční slaňování na Skalce doplnila letos i lanovka, která sklidila velký úspěch.
Kromě jízdy na lanovce si mohly děti dopoledne prohlédnout i např. káně, poštolku, výra nebo
jestřába.
Odpolední program začínal v 15 hodin na prostranství před budovou ZŠ Mokrá. Členové ASPV 
opět připravili pro děti řadu disciplín: skákání v pytli, malování na obličej, šlapadla, malování na 
chodník, navlékání korálků, boj na kládě….
Hasiči předvedli hasičskou techniku, včetně hašení a použití dýchacího přístroje.
Žádné z dětí neodcházelo bez malého dárku a večer si  ještě mohly přijít na táborák a opékání  
špekáčků na Skalce. 
Počasí se taky vydařilo, a tak i účast dětí byla rekordní – 197 dětí na odpoledním programu!!

Kromě organizačního zajištění Dne dětí se členové ASPV podílejí na zajištění dalších akcí: A jdem 
a jedem, Modrá míle.
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Tenisový oddíl
Předseda oddílu – Karel Přerovský
Vedení oddílu přihlásilo do soutěží v roce 2008 dvě družstva dospělých, dále družstvo dorostu 
a děti do 9 let.
A družstvo hrálo krajskou soutěž IV a po dlouhých letech bojů se našim podařilo postoupit, a to  
zejména zásluhou posily Radky Bohmové, kterou podpořily tradiční opory Radim Kolář a stále se  
lepšící Petra Bartáková.
Béčko hrálo okresní soutěž Vyškov, kde se umístilo jako 4. 
Družstvo dorostu soutěžilo v krajské soutěži III. Bohužel družstvu se nedařilo a skončilo poslední.
Děti do 9 let v krajské soutěži uhrály ze sedmi účastníků 5. místo.
Vedení oddílu uspořádalo v roce 2008 sedm turnajů (muži,  dorostenky,  dorostenci,  starší  žáci,  
starší žákyně, mladší žáci a mladší žákyně). Úspěšný byl jen Radim Kolář, který se probojoval do 
semifinále mužů a spolu s Radimem Bartákem do finále deblu. 
V červnu se konal 14. ročník Memoriálu Jaroslava Kaplane. Tento turnaj je určen bývalým 
a současným hráčům klubu.
V září pak proběhl turnaj zaměstnanců a důchodců Českomoravského cementu, a.s., v němž zvítězil  
pan Miroslav Barták.   

Oddíl stolního tenisu
Funkci předsedy oddílu stolního tenisu zastával Ing. Zdeněk Kvapil. 
V sezóně  2007/8  reprezentovala  v soutěžích  4  družstva  mužů.  Všechna  tato  mužstva  hrála 
v okresních soutěžích.
Družstvo A se účastnilo nejvyšší okresní soutěže OP1 ve skupině A o 1. až 6. místo. Tým si dal za  
cíl zvítězit ve skupině, což by znamenalo postup do krajské soutěže. Tentokrát to vyšlo!!
Béčko nastupovalo  v OP1 ve  skupině  B  o  7.  –  12.  místo.  Družstvo  skončilo  na  9.  místě,  což 
znamenalo záchranu v nejvyšší okresní soutěži.
Tým C skončil v OP2 na posledním místě a sestoupil do OP3.
Déčko soutěžilo v rámci okresní soutěže OS ve skupině A  o 1. až 6. místo. Vedení oddílu dávalo 
příležitost mladým hráčům získávat zkušenosti ze soutěží dospělých. Družstvo dokázalo obsadit 3. 
místo  a  vzhledem k odstoupení  2  týmů postoupilo  do  OP4,  což  lze  považovat  za  velmi  dobrý  
výsledek.
Oddílu se také dařilo v žákovských kategoriích. Nejlepší z žáků se zúčastňovali bodovacích turnajů  
a v celkovém hodnocení si  prvenství  odnesl  Lukáš Rotrekl  v kategorii  starších žáků a v těsném 
závěsu za ním skončil jeho bratr Michal Rotrekl ovšem v kategorii mladších žáků.
V dubnu oddíl uspořádal v Mokré turnaj, kterého se zúčastnilo 22 hráčů, jež hrají krajské 
a nejvyšší okresní soutěže. Ani tady se naši hráči neztratili.
V květnu navštívili hráči  partnerský TSV Nienburg ze Spolkové republiky Německo.
V sezóně 2008/9 přihlásilo vedení oddílu do soutěží opět 4 družstva a v kategorii žáků eviduje 12 
dětí.
Oddíl stolního tenisu zaznamenává úspěchy i v okresních přeborech jednotlivců (např. Tomáš 
a Martin Vojtěchovi).
V kategorii starších žáků získal oddíl 3. místo zásluhou Lukáše Rotrekla.
V závěru roku uspořádal oddíl opět turnaj neregistrovaných hráčů a žáků ZŠ Mokrá.
Velmi dobrých výsledků dosahuje tradičně v soutěžích neregistrovaných členka oddílu paní Věra  
Meluzínová.

Volejbalový oddíl
Předseda oddílu Jan Řezáč
Volejbalový oddíl se již delší dobu potýká s nedostatkem mladých hráčů, a proto se jeho členové 
neúčastní žádné pravidelné soutěže a hrají jen na jednotlivých turnajích. Počátkem roku zajeli na  
turnaj  do  Morkovic  a  v červnu  uspořádali  v Hodoníně  u  Kunštátu  další  ročník  Memoriálu 
Vladimíra  Svobody.  V září  pak  volejbalisté  nevynechali  turnaj  veteránů  v Drásově  a  sami 
zorganizovali miniturnaj v rámci ukončení letní sezóny.
I nadále platí, co již bylo napsáno v zápise vloni, že jedinou cestou, jak zajistit výkonnostní vzestup  
oddílu, je získat mladé hráče, což se bohužel zatím nedaří.
Co se týká údržby kurtu a šaten, odvedli členové oddílu i v roce 2008 velký kus práce a upravili  
povrch antukového hřiště. Dokončit nátěry oplocení hřiště se zatím nepodařilo. 
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Fitness oddíl
Funkci  předsedy oddílu v roce 2008 zastával  pan  Oldřich Drápal.  Počet  členů se  ve  srovnání  
s rokem 2007 nezměnil (20 členů), a proto i počet hodin, které odcvičili členové oddílu, zůstal na 
4,5 tis.  
Tak jako v předcházejících letech mohli posilovnu navštěvovat zájemci z řad veřejnosti v pondělí,  
středu a pátek od 18 do 20 hodin a odcvičili celkově cca 400 hodin.
I v roce 2008 patřili členové oddílu mezi hlavní organizátory Dne dětí, o němž byla zmínka již výše.  
Činnost  oddílu  je  zhruba  z 90  % hrazena  z oddílových  příspěvků,  sponzorských  darů  a  10  % 
nákladů činí příspěvek od Tělovýchovné jednoty, potažmo z rozpočtu obce Mokrá-Horákov. 

Nohejbalový oddíl
Nohejbalový oddíl registroval v roce 2008 celkem 8 členů a účastnil se přeboru města Brna ve  
skupině X, v níž hrálo pět mužstev. V poměrně vyrovnané skupině se oddíl umístil na druhém místě  
a postoupil do play-off. Postoupit do vyšší skupiny se však nepodařilo, takže i v roce 2009 bude 
hrát oddíl ve stejné skupině.Kromě toho se členové oddílu účastnili řady samostatných turnajů.

14. ročník nohejbalového turnaje O pohár starosty obce Mokrá-Horákov
Letošní 14. ročník turnaje připadl na sobotu 2. srpna. Snad symbolicky se na 14. ročníku sešlo 14  
družstev, z toho jedno z Mokré. V silné konkurenci družstev z Vyškova, Drnovic, Zlína, Plzně, Brna, 
Střelic atd. zvítězil tým z Ivanovic na Hané. Domácí obsadili sedmé místo. 

33. ročník  dálkového pochodu A jdem a 11. ročník cyklotrasy A jedem
Oproti  loňskému roku,  kdy akci  poznamenala nepřízeň  počasí,  letošní  rok se  vydařil  po všech 
stránkách. V nabídce pěších tras sice chyběla tradiční 50km, ale i tak si většina chodců vybírala ty 
nejkratší. Pouze dvě odvážné turistky z Horákova se rozhodly pro trasu 35 km.
U cyklistů to bylo z hlediska výběru trasy opačně. Nejvíce jich volilo nejdelší trasu 57 km. Trasy  
byly již léty prověřené. Na tratě vyrazilo celkem 150 pěších a stejný počet cyklistů. Po ukončení  
závodu čekalo na účastníky losování věcných cen, kterých organizátoři připravili takové množství,  
že téměř na každého účastníka se dostalo.
Výtěžek celé akce, tj. startovné i další částky, které lidé věnovali, jdou pravidelně na hračkya jiné 
vybavení pro dlouhodobě nemocné děti ve Fakultní dětské nemocnici v Brně.

Setkání majitelů motocyklových veteránů – 5. 7. 2008
Dle  tvrzení  zúčastněných  se  letošní  setkání  majitelů  motocyklových  veteránů  v obci  Mokrá-
Horákov  konalo  již  pojedenácté,  ovšem tentokrát  již  bez  dlouholetého  účastníka  pana  Luboše  
Moudrého,  který v loňském roce zemřel.  Na trať vyjelo celkem 15 strojů a jako nejzajímavější  
porota ohodnotila motocykl Manet 90 jezdce Richarda Straky. 

12. setkání majitelů motocyklových veteránů
Toto setkání se konalo 30. srpna a po silné účasti na předešlé akci dorazilo na start jen 7 strojů,  
ale i tak si všichni odnesli pěkné zážitky .

Cyklistický závod Modrá míle
V sobotu 28.  června se  jel  2.  ročník  dvanáctihodinového závodu dvojic.  Trať závodu se oproti  
loňsku nezměnila, měřila  10,5 km a celkové převýšení bylo 130 metrů. Start a cíl závodu, popř.  
depo se nacházely v prostoru parkoviště poblíž fotbalového hřiště pod Horákovem. Tentokrát se  
závodilo v následujících kategoriích: muži, ženy, smíšené dvojice 
a veteráni. Na startovní čáru se postavilo 22 týmů, což znamenalo ztrojnásobení počtu účastníků 
oproti loňsku.
Asi největší obdiv zaslouží pan Miroslav Krejčí, který jel v týmu sám a za 10 hodin 25 minut a 4 
vteřiny ujel 273 km!!

Cestovní ruch, rekreace, propagace obce
Kalendář Mikroregionu Rokytnice – viz výše

Básně v esperantu
V roce 2008 vydala paní Ljubov Vondroušková, která již dlouhá léta žije v Mokré,novou básnickou 
sbírku. Tentokrát se jedná o ruské básně a jejich překlady do esperanta. Sbírka vyšla za podpory 
Magistrátu statutárního města Brna. 
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Jdu polem a zpívám
Knihu básní  mokrského občana pana Ladislava Šebesty  vydal koncem roku 2008 Obecní úřad  
Mokrá-Horákov.

Mokrá a Horákov v proměnách času
Jedná se vlastně o brožuru v rozsahu 64 tiskových stran, jejímž cílem bylo zachytit proměny obou 
částí obce v průběhu cca posledních sto let, brožura vyšla v nákladu 350 kusů.

5. kap. Školství a zdravotnictví

Mateřská škola Mokrá-Horákov
Ředitelka – Jana Meserlová
Ve školním roce 2007/8 navštěvovalo Mateřskou školu Mokrá-Horákov 97 dětí  (pozn.  kapacita 
školky je 115 dětí). Děti byly rozděleny do 5 tříd (4 třídy fungují jako celodenní, 1 jako polodenní),  
z nichž   jedna  je  umístěna  jako  detašované  pracoviště  v Horákově.  Výška  školného  se  oproti  
předcházejícímu  školnímu  roku  nezměnila  a  zůstala  na  200  korunách  měsíčně.  Výuku  dětí  
zajišťovalo celkem 7 učitelek.
Mateřská škola nemá vlastní kuchyni a obědy se dovážejí ze Základní školy Mokrá. Každá třída má 
svoji hernu, kuchyňku, šatnu a sociální zařízení. 
Mateřská škola Mokrá klade důraz na rozvoj individuálních potřeb dětí, podporuje jejich tvořivost,  
samostatnost, zodpovědnost a spolupracuje s rodiči formou poradenské činnosti. 

Nabídka kroužků
MŠ  Mokrá-Horákov  nabízí  v rámci  své  pracovní  doby  následující  kroužky:  logopedie,  zdravé 
pískání, keramiku a angličtinu.

Spolupráce školy s rodiči a dalšími subjekty
Školka organizuje celou řadu akcí, na kterých se podílejí i rodiče dětí, a spolupracuje také se zdejší  
základní  školou,  obecní  knihovnou  i  základní  uměleckou  školou.  Školní  děti  připravily  pro 
„mateřinku“ Mikulášskou nadílku a děti ze Základní umělecké školy zase baletní představení. 
Do MŠ pravidelně dochází logopedická asistentka a také kontakty s centrem volného času Fantázia 
jsou  již  několik  let  velmi  dobré  a  děti  zde  absolvují  keramické  dílny  pod  vedením  zkušených  
lektorek.
Spolupráci se zřizovatelem, tedy s obcí Mokrá-Horákov hodnotí ředitelka školy jako výbornou 
a také Českomoravský cement, a. s., je vůči školce velmi vstřícný.
Ani  v uplynulém školním  roce  nechyběla  v programu  školky  celá  řada  zajímavých  akcí  (např.  
návštěvy divadelních představení, karneval, drakiáda,besídky, Den čertů a čertic, vánoční 
a velikonoční dílny, spaní v MŠ, otevírání školní zahrady, které bylo spojeno s úklidem zahrady 
a opékáním špekáčků…)

Ve školním roce 2007/8 došlo  výměně prosklených vchodových dveří  za plastové,  průběžně  se 
obměňuje  nábytek  v jednotlivých  třídách,  vybavení  hračkami  i  didaktickými  pomůckami,  popř.  
zařízení školní zahrady v Mokré či v Horákově. Také podlahové krytiny v kuchyni a šatnách byly  
vyměněny za nové.
Do  dalších  let  se  odsunul  problém  špatné  vodovodní  přípojky,  oprava  plotu  či  zatékání  do  
dřevěného bednění…

Základní škola Mokrá
Ředitel – RNDr. Josef Palík
Ve  školním  roce  2007/8  navštěvovalo  ZŠ  Mokrá  celkem  293  žáků  ve 14  třídách.  Oproti  
předcházejícímu školnímu roku je to pokles o 14 žáků a jednu třídu.
Školní jídelna opět vařila nejen pro zdejší žáky, ale i pro děti z MŠ Mokrá a Hostěnice a pro další  
zájemce z řad důchodců, zaměstnanců školy a OÚ…(celkově cca 500 obědů denně!)

Údaje o zaměstnancích školy ve školním roce 2008
Učitelé 27 (11 učitelů 1. stupně ZŠ, 12 učitelů 2. stupně, 4 učitelé  

náboženství – dohoda, 3 vychovatelé, 1 asistent
 pedagoga, 4x mateřská dovolená)

Správní zaměstnanci 8
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Zaměstnanci jídelny 7
Celkem 42
Pedagogický  sbor  je  v posledních  letech  stabilizovaný,  90  %  pedagogů  má  požadovanou 
kvalifikaci,  rezervy  jsou  v kvalifikovanosti  učitelů  cizích  jazyků.  V průběhu  školního  roku 
absolvovali zdejší učitelé opět řadu školení, cca 3 školení na jednoho vyučujícího.

Průběh vzdělávání
Ve školním roce 2007/8 začala ZŠ Mokrá vyučovat v 1. a 6. ročníku podle Školního vzdělávacího 
programu, v ostatních ročnících probíhala výuka podle vzdělávacího programu Základní škola. 
Škola byla jako jedna z 25 škol v České republice přímým partnerem v projektu Tvořivá škola.
Ve výuce uplatňovali  učitelé moderní metody a formy práce (činnostní  učení,  skupinová práce,  
indukce, dedukce, kooperativní výuka…), více se snažili využívat výukové programy na PC.
V rámci projektové výuky byl realizován celoškolní projekt My a Evropa, dále projekty Média 
a zpravodajství (8. ročník),  Starověké Řecko (6. ročník) a Čeští a světoví spisovatelé – hledání  
souvislostí  (7. a 8. ročník).  Ve spolupráci s Centrem volného času Fantázia se uskutečnil na 1.  
stupni projektový den Den bez úrazu.
Výsledky testů Kalibro z českého jazyka, matematiky a angličtiny v 7. ročníku se pohybovaly nad 
celostátním průměrem.  Ovšem výsledky  testů  CERMAT v 9.  ročníku  nedosahovaly  celostátního 
průměru, což odpovídalo předpokladům školy.
Žáci  9.  ročníku již  počtvrté  obhajovali  své absolventské  práce.  Letošní  úroveň pokulhávala za 
předcházejícími ročníky.
Nedílnou součástí výuky jsou exkurze, besedy, koncerty, soutěže, školy v přírodě…
Opět škola věnovala značnou pozornost prevenci sociálně patologických jevů, 3x během jediného 
školního roku vyhodnotila anonymní dotazníkové šetření o vztazích mezi žáky. 
I tentokrát se objevilo několik případů šikany a v dotaznících se 37 žáků označilo za kuřáky. 
V evidenci výchovné poradkyně bylo na konci školního roku 96 žáků (přes 30 % celkového počtu),  
z toho v 5 případech šlo 
o integrované žáky. Ve většině případů se jedná o poruchy učení.
Šest žáků 5. ročníku bylo přijato na osmileté gymnázium, 1 žák 9. ročníku na čtyřleté gymnázium,  
29 žáků 9. ročníku bude pokračovat ve studiu na středních odborných školách s maturitou a 11 
nastoupí na střední odborné učiliště bez maturity. 
Ve škole funguje žákovská rada, která vydala 2 čísla školního časopisu a podílela se na akci Vítání  
jara, sběru starého papíru a PET lahví. Výtěžku z těchto akcí děti použily na adopci na dálku pro  
chlapce z Keni.
Školní  družinu  navštěvovalo  34  dětí.  Škola  nabízela  celkem  7  zájmových  kroužků  (např.  
dyslektický, florbalový, počítačový…).
Od školního  roku  také  došlo  k užší  spolupráci  s Centrem volného  času  Fantázia,  které  přímo 
v budově školy výrazně rozšířilo nabídku mimoškolních aktivit.

Česká školní inspekce
Kontrola školy ze strany české školní inspekce proběhla v únoru 2008. Inspekce hodnotila vedení 
školy  jako  jeden  z příkladů  dobré  praxe  a  samotný  průběh  vzdělávání  a  jeho  výsledky  jako 
standardní.

Akce školy
Opět se v programu školy objevily lyžařské kurzy, adaptační víkendy a školy v přírodě. Samozřejmě 
nechyběly ani exkurze, besedy, výukové programy, výchovné koncerty 
a divadelní představení v angličtině. Koncem školního roku absolvovala většina tříd jednodenní  
poznávací výlet, a žáci 5. ročníku zažili dokonce „Noc ve škole“.
Kromě výše uvedeného zorganizoval pedagogický sbor dalších 15 akcí, z nových jmenujme alespoň 
Vítání jara, které se setkalo s velkým zájmem ze strany rodičů. 
 
Účast žáků v olympiádách a soutěžích
Situace v soutěžích byla obdobná jako v předcházejícím roce. Ve vědomostních soutěžích naši žáci  
moc nebodovali, ve sportovních si vedli lépe (např. 6. místo v moravském finále Poháru rozhlasu 
mladších žáků, 3. místo v krajském kole přespolního běhu v Hodoníně…)

Spolupráce školy s rodiči a dalšími subjekty
Školská rada se sešla celkem 2x a spolupráce s rodiči opět probíhala především formou třídních 
schůzek a hovorových hodin, popř. rodiče mohli využít Dne otevřených dveří.
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Žákům 9. ročníků a jejich rodičům byl určen miniveletrh středních škol, kterého se zúčastnilo 15 
škol, a Akademie k volbě povolání.
Kromě  zpravodajů  obcí  Mokrá-Horákov  a  Velatice  informuje  škola  o  své  činnosti  také  
prostřednictvím internetových stránek. Příspěvek zřizovatele odpovídal potřebám školy.
Škole  zůstali  nakloněni  její  tradiční  sponzoři  (Českomoravský  cement,  a.s.,  a Carmouse  Czech 
Republic, s.r.o., popř. firma TASY). Nově se mezi sponzory objevilo Řízení letového provozu Jeneč.  
Také  spolupráce  s řadou  tradičních  partnerů  (např.  místní  knihovna,  ZOO  Brno…)  úspěšně  
pokračovala i ve školním roce 2007/08.

Tlapky na škole
Ing. arch. Hovořák, který zastával funkci stavebního dozoru při zateplování fasády školy, přišel  
s nápadem, že by se všichni žáci školy mohli zvěčnit otiskem svých rukou do omítky na jedné straně  
budovy. Celou akci připravili společně s vedením školy na pondělí 8. září. Během dopoledne se na 
lešení za asistence učitelů i televizních kamer televize Nova vystřídala celá škola. Reportáž viz 
přílohy.

Základní umělecká škola v Mokré
Vedoucí pobočky – Pavel Zelníček
Škola se i v roce 2008 aktivně zapojila do kulturního života obce.
Taneční obor pořádal během ledna dvě „veřejné“ hodiny určené zejména rodičům žáků.
Na jaře připravil výtvarný obor výstavu žákovských prací a hudební obor 10. dubna pořádal svůj  
Jarní  koncert,  zhruba o 14 dní později  pak pěveckou přehlídku s názvem Slavík. V květnu měli  
zdejší absolventi ZUŠ Absolventský koncert v Pozořicích a Den matek opět oslavili malí hudebníci  
společně  se  seniory  v jejich  klubu  malým  koncertem.  Červen  přinesl  závěrečný  koncert  žáků 
hudebního oboru, vystoupení malých tanečníků a výstavů prací žáků výtvarného oboru.
Ve druhé polovině roku se prezentace jednotlivých oborů soustředila až na prosinec, kdy hudební 
obor zavítal do klubu seniorů v Mokré se svým Mikulášským koncertem, a  těsně před Vánocemi se  
uskutečnil  v sále ZUŠ Mokrá ještě Vánoční koncert.  Žáci výtvarného oboru pak představili  své  
práce na prosincové výstavě.

Hudební škola Výuka umění
Ředitel školy – Radek Meluzín
Škola už fungovala 7. rokem a opět nabízela výuku v 16 hudebních oborech v brněnském i  
vyškovském regionu. Zájemci mohli využít nabídky výuky přes internet, popř. výuky přímo ve zdejší  
mateřské škole v dopoledních hodinách, což jistě někteří rodiče vítají.

Zdravotnictví, DPS
V Domě s pečovatelskou službou v Horákově došlo v roce 2008  k výměně vchodových dveří 
a k zastřešení vchodu do prádelny a sušárny.

6. kap. Počasí

Leden
První lednová dekáda přinesla teploty, které se držely většinou jen těsně pod bodem mrazu. Ve  
druhé dekádě téměř nemrzlo a 20. ledna se rtuť teploměru vyšplhala až na 12,5 °C. V poslední  
lednové dekádě zůstávaly ranní i odpolední teploty nad bodem mrazu. Po celý měsíc převažovalo  
zataženo, ale sněžilo jen jednou.

Únor
Obdobný ráz počasí pokračoval i v únoru, což odpovídá i charakteristice února 2007. Sice jsme si  
mohli užít více polojasných dnů, ale sníh se téměř neobjevil.

Březen
Měsíc březen se u nás ohlásil  hned prvního orkánem, jemuž meteorologové dali  jméno Emma. 
Orkán si vybral svoji daň i v naší obci. Sice škody na domech nebyly nijak velké, ale v některých 
místech mu padly  za oběť stromy. Asi nejvíc patrné to bylo v lesíku zvaném Horka, kde orkán 
vyvrátil  několik stromů, a taky v lese poblíž obnovené kaple Mitrovských,  v jejíž těsné blízkosti  
spadlo několik stromů a téměř zázrakem zůstala kaple ušetřena. Březen ještě přinesl několikrát 
i sněhové přeháňky.
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Duben
V dubnu převažovalo proměnlivé počasí.

Květen
Podobně jako v roce 2007 květen 2008 se vyznačoval poměrně vysokými teplotami (např. 31. 5. to  
bylo 29,5°C) a „zmrzlí“ ani tentokrát nepřišli a většinou bylo polojasno.

Červen
Taky  červnové  teploty  kopírovaly  předcházející  rok.  Nejteplejší  byl  23.  červem  s maximální  
teplotou 33,5°C. 

Červenec
Maximální červencové teploty se ve všech dekádách dostaly až na hodnotu 31 – 32°C. 

Srpen
Srpen zůstal co do nejvyšších teplot za červencem v závěsu zhruba jeden dva stupně.

Září
První zářijová dekáda ještě navazovala na srpnové počasí,  ale pak došlo k ochlazení o několik  
stupňů. První polovina měsíce přinesla polojasné počasí, ve druhé převažovalo zataženo.

Říjen
Teploty v říjnu nevystupovaly k dvacítce a minima se pohybovala kolem nuly.

Listopad
Po teplejší první polovině měsíce se ochladilo a minima klesala k –5°C. První sníh poletoval 22.

Prosinec
Až do Štědrého dne se teploty dostávaly pod bod mrazu jen výjimečně a během Vánoc ranní 
i odpolední teploty ukazovaly záporné hodnoty, což podobně jako v roce 2007 vyprovokovalo pár 
nadšenců k tomu, aby na hřišti pod Horákovem vytvořili ledovou plochu.

7. kap. Pohyb obyvatelstva

Počet narozených dětí za rok 2008: celkem 30 dětí (Mokrá – 20, Horákov – 10)
Počet přistěhovaných občanů: celkem 49 (Mokrá – 43, Horákov – 6)
Počet odstěhovaných občanů: celkem 56 (Mokrá – 52, Horákov – 4)
Počet zemřelých: celkem 21 (Mokrá – 12, Horákov – 9)

Nejstarší občané v roce 2008
Mokrá: nejstarší muž – pan Vítězslav Šlezingr, 1919, Mokrá 175

nejstarší žena – paní Bernardina Brzobohatá, 1913, Mokrá 91
Horákov: nejstarší muž – pan František Neveselý, 1914, Horákov 9, zemř. 25. 5. 2008

     pan František Ruibar, 1923, Horákov 9
nejstarší žena - paní Josefa Čalkovská, 1919, Horákov 33

26


	Úvod do roku 2008
	Příjmy
	Výdaje
	1031    Lesy – pěstební činnost
	1036    Činnost lesního hospodáře
	2212    Silnice
	6115    Krajské a senátní volby

	Dokončené investice
	Zateplení fasády, střešního pláště a výměna oken a dveří budovy Základní školy Mokrá
	Plnění volebního programu na volební období 2006 – 2010
	Ze zprávy předsedy komise veřejného pořádku Ing. Petra Křešťáka vyplývá, že jen za rok 2008 řešila přestupková komise města Šlapanice, s níž má obec Mokrá-Horákov smlouvu o řešení přestupků, celkem 28 přestupků týkajících se naší obce. Návrhy na řešení jsou zasílány buď obcí Mokrá-Horákov, nebo Policií ČR, pokud se nejedná o trestný čin, ale pouze o přestupek. Každé správní řízení přijde obec Mokrá-Horákov přibližně na 1000 Kč. Nejčastěji se jedná 
	o občanskoprávní spory, porušení občanského soužití, popř. o výtržnictví. Počtem přestupků se naše obec řadí mezi nejhorší v okrese Brno-venkov.
	Předseda: Zdeněk Ševčík



	K činnosti pracovní skupiny obce
		Út, čt.		8 – 11 hod
	Činnost mikroregionu Rokytnice
	Fotbalový turnaj
	Výše vodného a stočného pro rok 2009

	Družstvo Agropod
	Duo Max
	Starosta Sboru dobrovolných hasičů Mokrá – Jiří Škrdla
	Vytíženost kulturního domu
	CYKLO STAR CEMO
	Novoroční jízda na kolech Moravským krasem


	Počet členů v jednotlivých oddílech k 31. 12. 2008
	Organizátoři letošního Dne dětí přišli s některými novinkami, které opět obohatily dosavadní
	program. Již tradiční slaňování na Skalce doplnila letos i lanovka, která sklidila velký úspěch.
	Kromě jízdy na lanovce si mohly děti dopoledne prohlédnout i např. káně, poštolku, výra nebo
	jestřába.
	Předseda oddílu – Karel Přerovský
	Předseda oddílu Jan Řezáč
	Kalendář Mikroregionu Rokytnice – viz výše
	Básně v esperantu
	Ředitelka – Jana Meserlová



